
Rada Miejska 

w Rakoniewicach

PROTOKÓŁ  Nr  XVI/2008

z  XVI  Sesji  V  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach,  która  odbyła  się  w  dniu  

26  marca  2008r.,  w  sali  Wielkopolskiego  Muzeum  Pożarnictwa  w  Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1.

Obrady rozpoczęto w dniu 26 marca 2008 r. o godz. 13:00,

zakończono w dniu 26 marca 2008 r. o godz. 17:30

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych,

nieobecnych - 1.

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :

- Grzegorz Frąckowiak

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia :

- 0

Spoza Rady udział w Sesji wzięli :

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy

5. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej 

6. Stanisław  Lenart  -  Przewodniczący  Gminnej  Komisji  ds.  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych 

7. Sołtysi

1



Porządek obrad Sesji 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przedstawienie  Strategii  rozwiązywania  problemów społecznych  w gminie  Rakoniewice  – 

dodano do porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem. 
4. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.
5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.
6. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym.
7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.
8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) określenia warunków i trybu finansowego wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego w Gminie 
Rakoniewice,

b) zmiany Uchwały Nr XVI/155/2003 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29 grudnia 2003 r. 
w  sprawie:  zasad  przyznawania  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podróży  służbowych  dla  radnych 
zmienionej  Uchwałą  Nr  XXXV/365/2006 Rady Miejskiej  w Rakoniewicach  z  dnia  15  marca 
2006r.,

c) uchwalenia statutów jednostek pomocniczych Gminy Rakoniewice,
d) wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Rakoniewice do przedsięwzięcia pt. 

„e-wielkopolskie”,
e) przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego dla działki 

oznaczonej numerem geodezyjnym gruntu 4/6 w m. Rakoniewice,
f) zmiany Uchwały Nr XV/118/2008 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 13 lutego 2008r.  

w sprawie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008r.,
g) przyjęcia  Strategii  rozwiązywania  problemów  społecznych  w  Gminie  Rakoniewice  na  lata 

2008-2015,
h) nieodpłatnego przejęcia lokalu na rzecz Gminy Rakoniewice,
i) oddania gruntu w dzierżawę w drodze bezprzetargowej na okres 10 lat,
j) określenia zasad obrotu nieruchomościami stanowiącymi  własność Gminy Rakoniewice,
k) przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rakoniewice,
l) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. chodnika w Wiosce),
m) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. drogi Jabłonna – Komorówko),
n) udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. drogi w Goli),
o) udzielenia pomocy Województwu Wielkopolskiemu,
p) przyjęcia  „Programu  budowy i  finansowania  przydomowych  oczyszczalni  ścieków na  terenie 

Gminy Rakoniewice” – wykreślono z porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem.
q) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2008 r.

9. Wolne wnioski i informacje.
10. Zakończenie obrad.
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Przebieg XVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach

z dnia 26 marca 2008 r.

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał
Nr uchwały Na  której  stronie 

protokołu

Nr  uchwały,  której 

dotyczy sprawa

Na  której  stronie 

protokołu

XVI/128/2008

XVI/129/2008

XVI/130/2008

XVI/131/2008

XVI/132/2008

XVI/133/2008

XVI/134/2008

XVI/1352008

XVI/136/2008

XVI/137/2008

XVI/138/2008

XVI/139/2008

XVI/140/2008

XVI/141/2008

XVI/142/2008

XVI/143/2008

10

10 - 11

11 - 12

12

12 - 13

13

14

14 - 15

15

16

16 - 17

17 - 18

18 - 19

19

19 - 22

24 - 37
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Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  Sesji  dokonał  pan  Gerard  Tomiak  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów.

Stwierdzając  prawomocność  obrad  Przewodniczący  poinformował,  że  na  ustawowy  skład  

15  radnych  w  Sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może 

obradować i podejmować Uchwały.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przed  ustaleniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  złożył  życzenia,  z  okazji  70-tych 

urodzin, Wiceprzewodniczącemu Rady - panu Wiktorowi Janowskiemu. 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  wystąpił  z  wnioskiem  o  zmianę  porządku  obrad,  polegającą  na 

wprowadzeniu  dodatkowego  punktu  „3.  Przedstawienie  Strategii  rozwiązywania  problemów 

społecznych w gminie Rakoniewice”. Pan Przewodniczący wyjaśnił, że na Sesji obecny jest pan 

Tomasz  Sikora  –  przedstawiciel  firmy,  która  przygotowywała  dla  gminy  Rakoniewice  

tę strategię.   

Radni  nie  zgłosili  więcej  uwag  do  zaproponowanego  porządku  obrad,  w  związku  z  czym 

Przewodniczący Rady poddał swój wniosek pod głosowanie.

Nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. Za 

przyjęciem wniosku głosowało -14 radnych; przeciwko - 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.  

Dalej Przewodniczący Rady przedstawił obowiązujący porządek obrad.

Pkt 3.  Przedstawienie Strategii rozwiązywania problemów społecznych w gminie   

Rakoniewice
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Przechodząc  do  punktu  kolejnego  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  oddał  głos  panu 

Tomaszowi Sikorze – przedstawicielowi firmy Business Mobility International, która opracowała 

dla gminy Rakoniewice strategię rozwiązywania problemów społecznych na lata 2008 – 2015.

Pan T. Sikora wyjaśnił  na wstępie,  że strategia  jest  ważnym dokumentem,  gdyż  powstał  on  

z  tytułu  obligatoryjnych  zapisów  ustawy  o  pomocy  społecznej,  która  nakłada  na  gminne  

i miejskie ośrodki pomocy społecznej obowiązek sporządzenia tego typu dokumentów. Do tej 

pory  dokument  ten  był  nieco  mniej  postrzegany  jako  potrzebny,  jednakże  teraz  zrodziły  się 

środki w programie operacyjnym „Kapitał ludzki”. UE (jak nigdy) przeznaczyła wiele pieniędzy 

na tzw. programy miękkie. Są to programy nie inwestycyjne, które znajdują się w generalnym 

programie operacyjnym znanym pod pojęciem WRDO oraz w programie operacyjnym „Kapitał 

ludzki”.  Częściowo środkami  tymi  zarządza  Powiatowy Urząd  Pracy,  ale  środki  te  są  także 

dostępne  dla  miejskich  czy  gminnych  ośrodków  pomocy  społecznej  oraz  dla  organizacji 

pozarządowych. Pan T. Sikora wyjaśnił, że planowana jest zmiana ustawy o polityce społecznej, 

która  prawdopodobnie  zacznie  obowiązywać  od  kwietnia  br.  Ustawa  ta  będzie  precyzować 

pojęcie  partnerstwa  publiczno-społecznego,  które  daje  Burmistrzowi  możliwość  nieco 

luźniejszego zawierania kontraktów z organizacjami pozarządowymi dla celów realizacji różnych 

potrzeb związanych  z  rozwiązywaniem konkretnego problemu społecznego.  Burmistrz  będzie 

mógł zawrzeć kilka takich partnerstw, a w każdym muszą być dwie organizacje pozarządowe. 

Partnerstwo to zabiegać będzie o środki finansowe (nie ma konieczności ogłaszania przetargów). 

O tym partnerstwie mowa jest właśnie w strategii, która musi wiązać się dokumentami wyższego 

rzędu jak np. narodowa strategia spójności publicznej czy strategia integracji polityki społecznej 

województwa wielkopolskiego.  Strategia ma być narzędziem dla wszystkich instytucji w gminie, 

które zajmują się pomocą społeczną (OPS, organizacje pozarządowe). Poza diagnozą stanu (tzw. 

raportem o stanie)  w strategii znajdują się dane, które obrazują stan poszczególnych elementów 

życia społecznego, które to elementy zawierają w sobie różnego rodzaju problemy. Problemy te 

w  strategii  są  zidentyfikowane  w  czterech  obszarach.  Dalej  pan  T.  Sikora  omówi  pokrótce 

elementy strategii. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej strategii.   
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Pkt 4. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr XV/2008 z XV Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był  do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady.

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu.

 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu,  wobec  tego  Przewodniczący  Rady  poddał  przyjęcie 

protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada  przyjęła protokół z XV Sesji Rady.

Pkt 5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.

Radni nie zgłosili żadnych pytań, wniosków ani interpelacji. 

Pkt  6.   Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie   

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że ostatnia Sesja odbyła się 13 lutego 2008 r. W tym czasie 

pan Przewodniczący uczestniczył w następujących spotkaniach:

• udział w jubileuszu 10-lecia istnienia Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom „Serce”;
• udział w spotkaniu młodzieży gimnazjalnej podsumowującym współpracę w ramach 

programu polsko-duńskiego w Zespole Szkolno-Gimnazlanym w Rakoniewicach.        

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

W okresie od ostatniej Sesji tj. od 13 lutego br. do dnia dzisiejszego pan Burmistrz brał udział 

w następujących spotkaniach i wydarzeniach:

• 15.02.  -  rozmowa  z  przedstawicielami  firmy  zainteresowanej  budową  elektrowni 
wiatrowej.  Pan  Burmistrz  dodał,  że  jest  to  trzecia  firma  zainteresowana  budową 
elektrowni  (sprawa  posuwa  się  bardzo  powoli)  i  pomoc  jaką  oferuje  Unia 
spowodowała, że obecnie nie tylko Niemcy, ale i dwie inne firmy zainteresowały się 
tą kwestią. Burmistrz zauważył, że inwestycje te są bardzo kosztowne, a do gminy  
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z  tego  tytułu  wpływałby  znaczny  podatek,  zatem  w  naszym  interesie  jest,  aby 
elektrownie te powstały;      

• 15.02. - udział w 15-leciu firmy SOLFATER, która na terenie gminy Rakoniewice 
wykonuje wiele inwestycji;

• 20.02. - udział w zebraniu Zarządu WOT;
• 21.02.  –  udział  w  zebraniu  w  Jabłonnie  w  sprawie  budowy  boiska  przy  szkole. 

Burmistrz dodał, że na następnej Sesji Rada będzie zatwierdzać projekt przygotowany 
przez firmę. Wyjaśnił  również,  że niestety po raz kolejny przesuwane w czasie są 
nabory wniosków i poza sprawami drogowymi, o których Burmistrz informował już 
ostatnio, opóźnia się i program rewitalizacji wsi i program obszarów wiejskich. To 
spowoduje,  że  później  inwestycje  te  będą  wykonywane  za  większe  pieniądze, 
ponieważ wszystko drożeje;  

• 22.02. - udział w zebraniu Związku SELEKT w Czempiniu. Burmistrz poinformował, 
że odbył rozmowę z Wicemarszałkiem Województwa, odpowiedzialnym za ochronę 
środowiska,  aby  zapoznać  się  ze  stanowiskiem  Zarządu  Województwa. 
Wicemarszałek  potwierdza,  że  w  przyszłości  w  Polsce  powstaną  duże  sortownie 
śmieci. Firmy, które będą się tym zajmowały, będą to robić w sposób profesjonalny. 
SELEKT  ku  temu  zmierza  i  w  najbliższym  czasie  powinno  zostać  zawarte 
porozumienie  z  firmą  niemiecką.  Do  związku  należy  cały  obszar  powiatu 
grodziskiego, wolsztyńskiego, kościańskiego i część poznańskiego;    

• 23.02. – udział w zebraniu OSP w Rakoniewicach. Burmistrz powiedział, że strażacy 
żyją  swoimi  problemami.  Dodał,  że  robią  dużo  dobrego,  strażnice  są  zadbane,  
a w gminie obowiązuje zasada, że strażakom pomaga się poprzez zakup odpowiednich 
materiałów,  z  kolei  tam  gdzie  jest  to  możliwe  prace  wykonują  sami  strażacy. 
Burmistrz podziękował za tak gospodarskie podejście do sprawy;  

• 25.02. - zebranie OSP Gnin;
• 26.02. - udział w Sesji Powiatu Grodziskiego;
• 27.02.  -  rozmowy  w  sprawie  ustalenia  trasy  gazociągu  do  SPU  Rakoniewice. 

Burmistrz dodał, że według ostatecznych ustaleń uda się zasilić przyszłe tereny pod 
firmy, gdyż gazociąg przebiegać będzie pomiędzy szkołą, dawną winiarnią i policją, 
dalej przejdzie na drugą stronę, polną drogą zasili już te obiekty,  które na tym terenie 
się budują (jest też szansa, że po drodze tereny inwestycyjne będą mogły skorzystać z 
sieci).  Burmistrz dodał,  że niewykluczone,  iż  dalej  gazociąg będzie poprowadzony 
przez gminę Wielichowo do Tarnowy;      

• 28.02. - rozmowy w sprawie Wojewódzkiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej. Burmistrz 
przypomniał, że turniej ten odbędzie się w tym roku w muzeum w Rakoniewicach 
oraz na terenie szkoły. Burmistrz stwierdził,  że jest to doskonała reklama zarówno 
Rakoniewic, jak i samego muzeum; 

• 28.02. - udział w zebraniu OSP Tarnowa
• 29.02. - spotkanie z Komendantem Powiatowym i Komendantem Posterunku Policji 

w sprawie planów na następne lata. Burmistrz dodał, że Komendant Powiatowy nie 
ukrywa, że w przyszłości chciałby, aby posterunek policji mieścił się w mniejszym 
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budynku,  z  kolei  obecnie  zajmowany  obiekt  mógłby  zostać  przeznaczony  do 
zagospodarowania gminie  (w zamian za inne rozwiązanie).  Burmistrz powiedział,  
że ma pewne koncepcje; 

• 29.02. - udział w spotkaniu Wójtów i Burmistrzów Powiatu Grodziskiego w sprawie 
inwestycji drogowych;  

• 03.03 - 18 .03. - udział w zebraniach wiejskich. Przy okazji Burmistrz podziękował 
sołtysom za przygotowanie zebrań. Dodał, że niektóre wioski bardzo się uaktywniły. 
Burmistrz stwierdził, że należy pomóc tym wioskom, by ich mieszkańcy mieli gdzie 
się spotykać;

• 03.03.  -  udział  w  spotkaniu  organizowanym  przez  Bank  Spółdzielczy  odnośnie 
pozyskiwania eurofunduszy;

• 04.03.  -  udział  w  spotkaniu  Nasze  Kulturowe  Dziedzictwo  –  Wielkanocne....  
i wielkanocny stół zorganizowane (pod patronatem Starosty Grodziskiego oraz pana 
Burmistrza)  przez  panie  z  KGW, pod kierownictwem doradztwa rolniczego,  pani  
G.  Feldgebel (w spotkaniu wzięli  udział  m.in.  posłowie i  szefowie departamentów 
marszałkowskich); 

• 04.03. -  rozmowy z Panią Wiceburmistrz Grodziska w sprawie doprowadzenia wody 
do państwa Stacheckich w Ruchocicach;

• 05.03.  -  rozmowa  z  Dyrektorem  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  odnośnie  budowy 
ścieżki rowerowej do Wielichowa. Burmistrz dodał, że była to kolejna rozmowa w tej 
sprawie i Sekretarze Gmin będą powoli tworzyli porozumienie. Jeśli do połowy 2009r. 
sporządzono by  całą  dokumentację,  wówczas  pod koniec  2009r.  można by zacząć 
łączyć te dwie miejscowości ścieżką rowerową; 

• 07.03.  -  rozmowa  z  firmą  EUROFINANSE  na  temat  możliwości  pozyskiwania 
funduszy unijnych (zarówno dla gminy jak i dla firm);

• 07.03. - udział w jubileuszu 10-lecia Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom „SERCE”;
• 11.03. - udział  w posiedzeniu Rady Społecznej przy SP. ZOZ w Grodzisku Wlkp. 

Burmistrz dodał, że ZOZ ma pewne problemy, ale w najbliższym czasie powinny one 
zostać rozwiązane;

• 12.03 - rozmowa z Wicemarszałkiem Województwa w sprawie przyznania funduszy 
na rozbudowę kanalizacji oraz udziału Gminy Rakoniewice w Związku SELEKT;

• 13.03.  -  udział  w  spotkaniu  dotyczącym  finansowania  Programu  LEADER  oraz 
Programu  Rozwoju  Obszarów Wiejskich.  Burmistrz  dodał,  że  na  dzień  dzisiejszy 
należy zaczekać z kanalizacją np. w Cegielsku, gdyż koszty tej inwestycji są bardzo 
wysokie (ok. 1 mln zł) i gminy na to nie stać. Pojawiła się jednak szansa w Programie 
Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  pozyskanie  środków  na  ten  cel  (wówczas 
rozbudowa  kanalizacji  dotyczyłaby  nie  tylko  Cegielska,  ale  również  Stodolska  
i Głodna). Burmistrz zaznaczył jednak, że być może okaże się, że gmina Rakoniewice 
jest  zbyt  bogata,  by móc pozyskać środki  z  tego programu (środki te  mają  zostać 
przekazane głównie gminom, gdzie jest wysokie bezrobocie i gdzie ludzie osiągają 
dochody poniżej średniej krajowej). Burmistrz poinformował, że jest także program, 
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z którego można by uzyskać pieniądze na śmieciarkę i gmina również będzie starała 
się o te środki;

• 14.03. - spotkanie z młodzieżą z Danii. Burmistrz powiedział, że bardzo cieszy się,  
że  szkoła  w  Rakoniewicach  nawiązała  współpracę  z  Duńczykami,  od  których 
(zwłaszcza  w  kwestii  oświaty)  można  wiele  podpatrzeć.  Burmistrz  dodał,  
że współpraca nawiązana została bezpośrednio ze szkołą i jest to inna miejscowość niż 
Stovring, z którym obecnie współpraca polega tylko na pisemnych deklaracjach;  

• 18.03.  -  spotkanie  z  Dyrektorem  Departamentu  Sportu  w  sprawie  budowy  hali 
sportowej  w  Rakoniewicach.  Burmistrz  dodał,  że  po  urlopie  wraz  z  panem 
Sekretarzem  będzie  chciał  odwiedzić  kilka  hal  sportowych  (m.in.  w  Pniewach, 
Komornikach)  i  porozmawiać z  ich  użytkownikami.  Poinformował,  że  organizacja 
Euro 2012 daje większe możliwości na staranie się o środki na tego typu inwestycje. 
Można zatem liczyć na wsparcie finansowe z innych źródeł;

• 20.03.  -  spotkanie  z  Prezesem  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w sprawie funduszy na rozwój kanalizacji i zmian ogólnych, 
jakie mają nastąpić w sferze ochrony środowiska;

• 21.03. - rozmowa z projektantem hali sportowej;
• 25.03.  -  udział  w Sesji  Powiatu  Grodziskiego.  Burmistrz  powiedział,  że  wszystko 

zmierza w dobrym kierunku, by jak najszybciej wyłonić nowego dyrektora SP ZOZ, 
a Starostwo robi wszystko, by byli chętni na objęcie tego stanowiska;

Ponadto:  prace  nad  sfinansowaniem  z  nadwyżki  budżetowej  inwestycji  i  remontów  
w  gminie  oraz  złożenie  wniosku  o  unijne  pieniądze  na  drogę  gminną  Adolfowo  – 
Rostarzewo.

Następnie pan Burmistrz odniósł się do sprawy budynku po byłym przedszkolu w Łąkim. 
Poinformował, że sprawa jest na tyle uregulowana, że można by ten obiekt sprzedać. Co 
do sprawy pana Pietrzaka w Ruchocicach problem nie jest nadal rozwiązany. Burmistrz 
powiedział,  że w związku z tym nie chciałby na razie pozbywać się lokalu w Łąkim. 
Dodał, że w międzyczasie podzielono działkę w Łąkim, gdyż z tyłu znajduje się działka 
budowlana (to samo dotyczy terenu za szkołą w Gninie). 
 
Na  koniec  pan  Burmistrz  poinformował,  że  następna  Sesja  zaplanowana  została  już  na  23 
kwietnia,  gdyż  od  24  kwietnia  pani  Mecenas  jest  na  urlopie.  Z  kolei  pan  Burmistrz  będzie 
przebywał na urlopie od 28 marca do 11 kwietnia. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania.

Przewodniczący Rady poprosił  o formalne przyjęcie  sprawozdania Burmistrza z działalności  
w okresie międzysesyjnym.

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych. Za przyjęciem 
sprawozdania głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  Rada  przyjęła  sprawozdanie  Burmistrza  
z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził pięciominutową przerwę w obradach.

Pkt 8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

A) Projekt  Uchwały  w  sprawie  określenia  warunków  i  trybu  finansowego  wspierania 
rozwoju  sportu  kwalifikowanego  w Gminie  Rakoniewice  przedstawił  pan  Jarosław 
Marciniak – Sekretarz Gminy.

Projekt  Uchwały  reguluje  warunki  i  tryb  udzielania  przez  Gminę  Rakoniewice  wsparcia 
finansowego  w  formie  dotacji  celowych  na  przedsięwzięcia  z  zakresu  rozwoju  sportu 
kwalifikowanego  organizowane  przez  kluby  sportowe  z  terenu  Gminy  Rakoniewice 
uczestniczące we współzawodnictwie sportowym prowadzonym w określonej dyscyplinie sportu 
przez polski związek sportowy lub podmiot działający z jego upoważnienia.

Pan Sekretarz poinformował, że po spotkaniu z prezesami klubów sportowych działających na 
terenie  naszej  gminy,  postanowiono  wprowadzić  pewną  zmianę  do  projektu  Uchwały,  który 
otrzymali radni a mianowicie w § 3 ust. 2 
- pkt  1)  otrzymałby  brzmienie  :  „wypłaty  wynagrodzeń  dla  zawodników  i  trenerów”  – 

wykreślono by zatem słowa „lub działaczy klubu sportowego” 
- pkt  3)   w  brzemieniu  „zapłaty  kosztów  ubezpieczenia  zawodnika  zrzeszonego  w  klubie 

sportowym” zostałby całkowicie wykreślony.  

Projekt Uchwały został przedstawiony już z zaproponowaną wyżej zmianą.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  radni  mają  uwagi  do  treści  przedstawionego  projektu 
Uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr XVI/128/2008 w sprawie określenia warunków i trybu finansowego wspierania rozwoju 
sportu kwalifikowanego w Gminie Rakoniewice stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

B) Kolejny Projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/155/2003 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie: zasad przyznawania diet oraz 
zwrotu  kosztów  podróży  służbowych  dla  radnych  zmienionej  Uchwałą  Nr 
XXXV/365/2006  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach  z  dnia  15  marca  2006r 
przedstawił również Sekretarz Gminy.

Projekt  Uchwały  przewiduje  zmianę  treści  §  1  Uchwały  Nr  XVI/155/2003  Rady  Miejskiej  
w Rakoniewicach, który otrzymywałby następujące brzmienie :
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„ Ustala się zryczałtowaną dietę miesięczną obejmującą zwrot kosztów podróży z miejsca stałego 
zamieszkania  lub  pracy  na  spotkania  związane  z  wykonywaniem  funkcji  radnego  oraz 
rekompensatę utraconych z tego tytułu zarobków dla:

1. Przewodniczącego Rady Miejskiej w wysokości 75%,
2. Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w wysokości 32%,
3. Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej w wysokości 34%,
4. Radnych nie pełniących funkcji wymienionych w pkt. 1, 2 i 3 w wysokości 30% 

kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe. 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/129/2008  w  sprawie zmiany  Uchwały  Nr  XVI/155/2003  Rady  Miejskiej  
w Rakoniewicach z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie: zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów 
podróży  służbowych  dla  radnych  zmienionej  Uchwałą  Nr  XXXV/365/2006  Rady  Miejskiej  
w Rakoniewicach z dnia 15 marca 2006r stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

C) Następnie pan Sekretarz przedstawił projekt Uchwały w sprawie  uchwalenia statutów 
jednostek pomocniczych Gminy Rakoniewice. 

W projekcie  Uchwały  postanawia  się  uchwalić  statuty  wszystkim  jednostkom pomocniczym 
gminy  Rakoniewice.  Statuty  określają  m.in.  :  organizację  i  zadania  organów  jednostek 
pomocniczych,  zasady i tryb wyborów organów jednostek pomocniczych, zakres działania oraz 
zakres zadań przekazywanych jednostkom pomocniczym przez gminę oraz sposób ich realizacji, 
mienie przekazane jednostkom pomocniczym, ich gospodarkę finansową a także zakres i formę 
kontroli oraz nadzoru organów gminy nad działalnością jednostek pomocniczych.

Przewodniczący Rady przypomniał, że jakiś czas temu mieszkańcy Józefina zwrócili się z prośbą 

o utworzenie oddzielnego sołectwa Józefin. Przewodniczący zapytał, czy w tym kierunku zostały 
podjęte  jakieś działania, czy może mieszkańcy wycofali już tę prośbę?

Pan Sekretarz odpowiedział, że mieszkańcy złożyli taki wniosek do Rady i w najbliższym czasie 
należałoby  się  zająć  tą  sprawą.  Dodał,  że  przy  okazji  chciałby  uregulować  problem  miasta 
Rakoniewice a dokładniej osiedla Parkowego, które obecnie należy do Rakoniewic wsi. 

Radni nie mieli więcej pytań. 
Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 
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Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr XVI/130/2008 w uchwalenia statutów jednostek pomocniczych Gminy Rakoniewice 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

D) Następnie  również  pan  Sekretarz  przedstawił  projekt  Uchwały  w  sprawie  wyrażenia 
zgody  na  przystąpienie  przez  Gminę  Rakoniewice  do  przedsięwzięcia  pt.   „e-
wielkopolskie”.

W związku z możliwością pozyskania środków na sfinansowanie procesu informatyzacji Gminy 
Rakoniewice  ze  środków  Budżetu  Państwa  konieczne  jest  powołanie  Konsorcjum  jednostek 
samorządu  terytorialnego  funkcjonujących  na  terenie  Województwa  Wielkopolskiego  celem 
przygotowania wspólnego wniosku o dofinansowanie przedsięwzięcia, który należy złożyć do 31 
marca 2008 r. 
Przedsięwzięcie  zakłada  wdrożenie  e  –  usług  publicznych  w powiatach  i  gminach  będącymi 
Partnerami Konsorcjum. 
W  projekcie  Uchwały  wyraża  się  zgodę  na  przystąpienie  przez  Gminę  Rakoniewice 
przedsięwzięcia pt. „e-wielkopolskie” finansowanego ze środków w ramach Ustawy  z dnia 17 
lutego 2005 r. o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne. W celu 
realizacji  przedsięwzięcia  upoważnia  się  Burmistrza  Rakoniewic  do  zawarcia  „Umowy 
Konsorcjum”, której projekt stanowi załącznik do uchwały.

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/131/2008 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  przez  Gminę 
Rakoniewice do przedsięwzięcia pt.  „e-wielkopolskie” stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

E) Kolejny projekt Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  działki  oznaczonej  numerem  geodezyjnym 
gruntu 4/6 w m. Rakoniewice przedstawił pan Paweł Sobecki. 

Po rozpatrzeniu wniosku właścicieli terenów – Państwa Honoraty i Adama Linkiewiczów zam. 
Rakoniewice Wieś nr 32 oraz po przeprowadzeniu analiz dotyczących zasadności opracowania 
planu miejscowego przygotowano ww .projekt Uchwały o przystąpieniu do jego sporządzania. 
Celem opracowania planu jest przekształcenie terenów upraw polowych - na tereny przeznaczone 
pod  zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną  oraz  zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną  
z dopuszczeniem usług nieuciążliwych i rzemiosła. 
Ze  względu  na  duże  zainteresowanie  terenami  pod  zabudowę  mieszkaniową  postanowiono 
przychylić się do wniosków mieszkańców i przystąpić do sporządzenia planu miejscowego. 
Plan  miejscowy będzie  sporządzony  zgodnie  z  wymogami  ustawy z  dnia  27  marca  2003r.  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego Projektu Uchwały.
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Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/132/2008 w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  planu  miejscowego 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  działki  oznaczonej  numerem geodezyjnym  gruntu  4/6  
w m. Rakoniewice stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

F) Projekt  Uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XV/118/2008  Rady  Miejskiej  
w  Rakoniewicach  z  dnia  13  lutego  2008r.  w  sprawie  Gminnego  programu 
profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008r. przedstawił pan Stanisław Lenart 
–  Koordynator  Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów 
alkoholowych.

Projekt Uchwały przewiduje następującą zmianę załącznika nr 1 Uchwały nr XV/118/2008 Rady 
Miejskiej w  Rakoniewicach 
- w dziale: III „Zasoby do rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie Rakoniewice” 

dopisuje  się  pkt  11  w  brzmieniu:  „eksperci  /biegli  sądowi/  sporządzający  opinie  
w przedmiocie uzależnienia od alkoholu i wskazania rodzaju zakładu leczniczego” 

- w dziale: VII ”Preliminarz wydatków na zadania GKRPA w Rakoniewicach na rok 2008”, 
który otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 1 do niniejszej  Uchwały.

Zmiana nastąpiła z powodu zwiększenia zakresu działań Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  spowodowanych  zwiększonym  napływem  wniosków  o  wszczęcie 
postępowania w sprawie orzeczenia obowiązku poddania się leczeniu.

Pan S.  Lenart  zwrócił  uwagę,  że  w pkt  5  preliminarza  „wynagrodzenia  bezosobowe” należy 
wpisać  dodatkowy  punkt  „wynagrodzenia  członków  Gminnej  komisji  ds.  rozwiązywania 
problemów  alkoholowych  5.000  zł”.  Dodał,  że  kwota  ogółem nie  ulega  zmianie,  a  jedynie 
przeoczono  ten  pkt  w  czasie  pisania  projektu  Uchwały  (ustalenia  podjęte  przez  radnych  na 
wspólnym posiedzeniu Komisji nie uległy zmianie).

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/133/2008 w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XV/118/2008  Rady  Miejskiej  
w  Rakoniewicach  z  dnia  13  lutego  2008r.  w  sprawie  Gminnego  programu  profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008r.stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

13



G) Projekt  Uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  rozwiązywania  problemów 
społecznych  w  Gminie  Rakoniewice  na  lata  2008-2015 przedstawił  również  pan 
Stanisław Lenart.

Konieczność  opracowania  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  wynika  wprost  
z art.17 ust.1 pkt 1 ustawy o pomocy społecznej oraz art.4.2 ustawy o wychowaniu w trzeźwości 
i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi.  Dokument  ma  stanowić  podstawę  polityki  społecznej  
w gminie Rakoniewice, określając jej misję, cele i kierunki działania oraz wypracowując opcje 
rozwoju poszczególnych dziedzin życia społeczno-gospodarczego mających bezpośredni wpływ 
na  integrację  społeczną.  Strategia  obejmuje  i  stanowi  materiał  wyjściowy  do  opracowania 
szczegółowych programów lokalnych pomocy społecznej.
W  projekcie  Uchwały  postanawia  się  zatwierdzić  Strategię  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych w Gminie Rakoniewice na lata 2008-2015.

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr XVI/134/2008 w sprawie przyjęcia Strategii rozwiązywania problemów społecznych 
w Gminie Rakoniewice na lata 2008-2015 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

H) Następnie  pan  Paweł  Sobecki  przedstawił  projekt  Uchwały  w sprawie  nieodpłatnego 
przejęcia lokalu na rzecz Gminy Rakoniewice.

Nadleśnictwo Grodzisk w Lasówkach zwróciło się do tut.  urzędu z propozycją nieodpłatnego 
przejęcia przez Gminę Rakoniewice lokalu położonego w m. Cegielsko 31/2 wraz z gruntem – 
(udział w działce 5021/12) i przynależnościami niezbędnymi do korzystania z lokalu. Najemca 
niniejszego lokalu nie skorzystał z prawa do jego nabycia. 
W projekcie Uchwały wyraża się zgodę na nieodpłatne przejęcie do zasobu gminnego ww. lokalu 
mieszkalnego wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku i gruntu. Przedmiotem przejęcia 
jest lokal mieszkalny nr 2 składający się z sieni, łazienki, kuchni oraz dwóch pokoi o łącznej 
powierzchni użytkowej 64,80 m2 w budynku wolnostojącym.  Budynek nr 31 w którym znajduje 
się  lokal  nr 2 pobudowany jest  na działce  o powierzchni  0,5629 ha oznaczonej  w ewidencji 
gruntów  nr  5021/12  obręb  Łąkie  KW  49561.  Lokal  będący  przedmiotem  przejęcia  stanowi 
własność Skarbu Państwa – Okręgowy Zarząd Lasów Państwowych. 

Radny Bronisław Chałupka zapytał czy jest to lokal zamieszkały.

Pan P. Sobecki potwierdził.

Radni  nie  zgłosili  więcej  pytań,  żadnych  uwag  ani  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały.
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Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/135/2008  w  sprawie  nieodpłatnego  przejęcia  lokalu  na  rzecz  Gminy 
Rakoniewice stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

I) Dalej  pan  Paweł  Sobecki  przedstawił  projekt  Uchwały  w  sprawie  oddania  gruntu  
w dzierżawę w drodze bezprzetargowej na okres 10 lat.

Działka nr 735/2 o pow. 2.3680 ha stanowi mienie komunalne. W ewidencji gruntów i budynków 
stanowi grunty orne oraz inne tereny zabudowane. Teren o pow. 2.3180 ha jest przedmiotem 
użyczenia  przez  Młodzieżowy Klub Sportowy Orzeł,  jako stadion  sportowy.  Pozostała  część 
działki  została  utwardzona  i  służy  jako  parking  samochodowy  przy  cmentarzu.  Do  Urzędu 
Miejskiego  w  Rakoniewicach  wpłynął  wniosek  Polskiej  Telefonii  Cyfrowej  z  siedziba  
w  Warszawie  o  wydzierżawienie  części  ww.  działki  z  przeznaczeniem  pod  budowę  wieży 
(masztu) dla instalacji urządzeń telekomunikacyjnych wraz z infrastrukturą, przeznaczonych do 
pracy  w  systemie  telefonii  cyfrowej.  Wieża  została  zaprojektowana  częściowo  na  gruncie 
stadionu,  częściowo  na  terenie  parkingu.   Zamierza  się  więc  wyłączyć  z  umowy  użyczenia 
niezbędny teren gruntu w celu przeznaczenia w dzierżawę pod budowę wieży część działki nr 
735/2 o umownej  powierzchni  150 m2.  Podjęcie  przez przyszłego dzierżawcę budowy wieży 
poprawi  warunki  korzystania  z  telefonii  komórkowej  sieci  ERA  przez  mieszkańców  wsi 
Rostarzewo.  Przyjmując  że  inwestycja  ta  jest  inwestycją  celu  publicznego  stwierdza  się,  
że wydzierżawienie terenu w trybie bezprzetargowym, na okres 10 lat jest uzasadnione.
W projekcie  Uchwały wyraża  się  zgodę na oddanie w dzierżawę na okres  10 lat,  w drodze 
bezprzetargowej  na  rzecz  Polskiej  Telefonii  Cyfrowej  część  działki,  o  której  mowa  wyżej,  
z przeznaczeniem  pod budowę wieży.

Głos zabrał pan Burmistrz, który dopowiedział, że inicjatywa wydzierżawienia części tej działki 
wyszła od zarządu Klubu Sportowego „Orzeł” . Dodał, że dużą zasługę ma tu pan Konopka. 
Burmistrz  stwierdził,  że  po  podpisaniu  umowy chciałby,  aby  uzyskane  z  tego  tytułu  środki 
zostały przekazane klubowi.

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  13  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr XVI/136/2008 w sprawie oddania gruntu w dzierżawę w drodze bezprzetargowej na 
okres 10 lat stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

J) Kolejny   projekt  Uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  obrotu  nieruchomościami 
stanowiącymi  własność Gminy Rakoniewice  przedstawił  również pan Paweł Sobecki.

15



Zgodnie  z  art.  18  ust.  2  pkt  9  lit.  a  oraz  art.  40  ust.  1  i  2  pkt  3  i  art.  41  ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy 
między innymi podjęcie uchwały w sprawie zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych 
oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata. 
Uchylenie  Uchwały  Nr  XIX/184/2004  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach  z  dnia  14  czerwca 
2004r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obrót  nieruchomościami  stanowiącymi  gminny  zasób 
nieruchomości  ze  zmianami  i  zastąpienie  jej  niniejszą  uchwałą  uzasadnione  jest  zmianą 
niektórych przepisów w zakresie określonym w uchwale. 
Niniejsza uchwała ma na celu ujednolicenie przepisów prawa miejscowego obowiązujących na 
obszarze Gminy Rakoniewice dotyczących zasad obrotu mieniem komunalnym w granicach i na 
podstawie obowiązujących przepisów prawa, w szczególności ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 
roku o gospodarce nieruchomościami. 
W  projekcie  Uchwały  upoważnia  się  Burmistrza  Rakoniewic  do  wykonania   czynności 
związanych z obrotem  nieruchomościami, zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 
Obrót  o  którym mowa polega  na zbywaniu  nieruchomości  stanowiących  mienie   komunalne 
gminy w formie sprzedaży, jak również  zamianie i zrzeczeniu się, oddawaniu w użytkowanie 
wieczyste, w najem lub dzierżawę oraz obciążaniu ograniczonymi  prawami  rzeczowymi. 

Pan Paweł Sobecki zwrócił uwagę na § 13, w którym mowa, że  upoważnia się Burmistrza do 
wydzierżawiania i wynajmowania nieruchomości, które nie zostały przeznaczone do sprzedaży
i aktualnie nie są zagospodarowane przez gminę, na okres do lat 5. Pan P. Sobecki wyjaśnił,  
że  pierwotny  projekt  Uchwały  przewidywał  okres  10  lat,  jednak  na  wniosek  Komisji  Rady 
skrócono go do lat 5. 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr XVI/137/2008 w sprawie określenia zasad obrotu nieruchomościami stanowiącymi 
własność Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 11 do protokołu

K) Dalej  pan  Paweł  Sobecki  przedstawił  projekt  Uchwały  w  sprawie przystąpienia  do 
sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Rakoniewice

Podjęcie niniejszej Uchwały jest podyktowane koniecznością spełnienia ustawowego warunku, 
zgodności ustaleń miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego z ustaleniami studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Rakoniewice. Z wnioskiem 
o  podjęcie  niniejszej  procedury  planistycznej  wystąpił  właściciel  wymienionych  w  uchwale 
działek.  Jest  on  zainteresowany  przeznaczeniem  ich  pod  budownictwo  mieszkaniowe,  
co  wymaga  przeprowadzenia  procedury  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego, w tym tez celu podjęcie niniejszej uchwały jest niezbędne.
W projekcie Uchwały postanawia się przystąpić do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 
i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy Rakoniewice.  Przedmiotem  zmiany 
studium jest wyznaczenie terenów pod zabudowę mieszkaniową.
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Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie, gdzie znajdują się przedmiotowe tereny.

Pan P. Sobecki przypomniał,  że na poprzedniej  Sesji Rada uchwalała plan zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów znajdujących się naprzeciwko os. Wygoda (do firmy pana Jerzego 
Augustyniaka). Pan J. Augustyniak, który jest właścicielem terenów znajdujących się za rowem, 
zamierza  je  również  przeznaczyć  pod  zabudowę  mieszkaniową,  jednorodzinną.  Działki  te 
znajdują się (jadąc z Rakoniewic w stronę Jabłonny)  po lewej stronie. Pan P. Sobecki wyjaśnił, 
że pan J. Augustyniak planuje na swoich terenach budownictwo deweloperskie (zupełnie inne niż 
na tych gruntach, które pod zabudowę Rada przeznaczyła na poprzedniej Sesji).

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/138/2008  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium 
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Rakoniewice  stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu.

L) Następnie pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
Powiatowi Grodziskiemu (dot. chodnika w Wiosce),

Mieszkańcy  miejscowości  Wioska   wystąpili  do  Burmistrza  Rakoniewic  z  wnioskiem  
o  wykonanie  remontu  chodnika  przy  drodze  powiatowej  nr  2755  w  Wiosce  ze  względu  na 
zapadnięcia, dziury i odkształcenia niwelety chodnika. Odcinek do wykonania remontu znajduje 
się po lewej stronie od wjazdu do pałacu w kierunku Rakoniewic do wyprostowania łuku drogi. 
Droga jest w administracji samorządowej powiatu.
W projekcie  Uchwały postanawia się  udzielić  pomocy w wykonaniu  remontu ww. chodnika. 
Gmina  wykona:  projekt  roboczy  wraz  z  dokumentacją  przetargową  o  wartości  
5  tys.  zł  oraz  remont  chodnika  i  odwodnienie  z  materiałów  powierzonych  przez  Powiat  
w łącznej wysokości do 45 tys. zł

Radny Wiesław Borowski zapytał,  czy chodzi o teren na łuku drogi, po prawej stronie (przy 
wjeździe do miejscowości)  oraz o jak długi odcinek chodzi.

Pan P. Sobecki potwierdził, że chodzi o ten odcinek.  

Radny W. Borowski zapytał, kto będzie korzystał z tego chodnika.

Pani Elżbieta Matysiak – sołtys Wioski powiedziała, że chodzi o odcinek przy drodze po prawej 
stronie  (jadąc od Rakoniewic)  od krzyża.  Wyjaśniła,  że  drogą tą  ponad 40 dzieci  chodzi  do 
szkoły i ze szkoły.
Radny W. Borowski zauważył, że dzieci do szkoły dowozi autobus.
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Pani sołtys zauważyła, że nie wszystkie dzieci są odwożone. Ponadto pracujący w firmie pana 
Fornalskiego dochodzą tym odcinkiem do pracy. 

Radny W. Borowski zaproponował, by wybudować tam ścieżkę rowerową.

Przewodniczący Rady powiedział, że radni analizując projekt Uchwały na posiedzeniu Komisji 
zgodnie stwierdzili, że jest to bardzo niebezpieczny odcinek drogi i nie mieli wątpliwości, co do 
zasadności budowy tego chodnika.

Radny Władysław Bazan zapytał, kto będzie płacił za wjazdy.

Pan P. Sobecki wyjaśnił, że za budowę tych wjazdów będzie płacił właściciel.     

Radni  nie  zgłosili  więcej  pytań,  uwag  ani  żadnych  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/139/2008  w  sprawie  udzielenia  pomocy  Powiatowi  Grodziskiemu  (dot. 
chodnika w Wiosce) stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

M) Projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. drogi 
Jabłonna – Komorówko) przedstawił  również pan Paweł Sobecki 

Mieszkańcy Jabłonny i Komorówka wystąpili do Burmistrza z wnioskiem o wykonanie remontu 
nawierzchni  drogi powiatowej  nr 3567 P na odcinku Jabłonna – Komorówko.  Stan obecny : 
nawierzchnia wykazuje małą szczelność przez to woda dostaje się w warstwy podbudowy co 
powoduje  zachwianie  jej  stabilności,  nawierzchnia  wykazuje  spękania  co  wskazuje  na  jej 
odkształcanie  się,  górna warstwa nawierzchni  wykazuje  starzenie  masy bitumicznej  przez  jej 
długi  okres  użytkowania  i  działania  warunków atmosferycznych.  Droga  jest  w  administracji 
samorządowej Powiatu.
W projekcie  Uchwały postanawia  się  udzielić  pomocy finansowej  w wysokości  160 tys.  zł  
w wykonaniu zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego na remont nawierzchni ww. 
drogi.

Głos zabrał radny Marek Maćkowiak – Przewodniczący Komisji Budżetowej. Stwierdził, że przy 
omawianiu projektu Uchwały zrozumiał, że gmina miała na ten cel przeznaczyć 50% z kwoty 
160.000 zł tj. 80.000 zł (resztę miał przekazać Powiat). 

Pan P. Sobecki wytłumaczył, że całość inwestycji to kwota 320.000 zł i z tej kwoty 50% miała 
przekazać gmina (tj. 160.000 zł) a resztę Powiat. 

Radni  nie  zgłosili  więcej  pytań,  żadnych  uwag  ani  wniosków  do  przedstawionego  projektu 
Uchwały.
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Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  10  radnych; 
przeciwko – 1 radny; wstrzymało się – 3 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr XVI/140/2008 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. drogi 
Jabłonna – Komorówko) stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

N) Dalej  pan Paweł  Sobecki  przedstawił  projekt  Uchwały w sprawie  udzielenia pomocy 
Powiatowi Grodziskiemu (dot. drogi w Goli).

Mieszkańcy miejscowości Gola wystąpili do Burmistrza Rakoniewic z wnioskiem o wykonanie 
remontu  nawierzchni  drogi  powiatowej  nr  3568 P na  odcinku od drogi  gminnej  nr  540535  
w  kierunku  Głodna  do  ostatniego  zabudowania.  Stan  obecny  :  nawierzchnia  brukowa  
o szerokości  do 3 mb  o małej  stabilności,  stan techniczny drogi  nieodpowiedni  wymagający 
remontu.  Istniejący  stan  drogi  powoduje  zagrożenie  dla  użytkowników  głównie  pieszych., 
nawierzchnia gruntowa o szerokości  2 mb zapadnięta  i  dziurawa. Droga jest  w administracji 
samorządowej powiatu.
W projekcie Uchwały postanawia się udzielić pomocy w wykonaniu remontu nawierzchni ww. 
drogi powiatowej. Gmina wykona projekt wraz z dokumentacją przetargową o wartości 30 tys. 
zł. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  14  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr XVI/141/2008 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu (dot. drogi 
w Goli) stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

O) Następnie pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
Województwu Wielkopolskiemu.

Burmistrz  Rakoniewic  i  Burmistrz  Wielichowa wystąpili  do Województwa Wielkopolskiego  
z  wnioskiem o wybudowanie  ścieżki  pieszo  – rowerowej  przy drodze  wojewódzkiej  Nr 312 
Rakoniewice – Wielichowo.
Ścieżka  na  terenie  Rakoniewic  znajdowałaby  się  na  odcinku  drogi  od  istniejącej  ścieżki  do 
granicy gminy. Mieszkańcy i pracownicy zakładów obu gmin kilka razy dziennie pokonują ją 
rowerami.  Obecnie  jadący  i  idący  użytkownicy  poboczem  drogi  stwarzają  i  narażeni  są  na 
niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. Na tym odcinku drogi miało miejsce już kilka groźnych 
kolizji.
Na podstawie ustaleń z Województwem Wielkopolskim Gmina Rakoniewice zobowiązała się  
w 2008 roku wykonać projekt wraz z dokumentacją przetargową na podstawie porozumienia.
W projekcie  Uchwały postanawia  się  udzielić  pomocy w wykonaniu  budowy ścieżki  pieszo- 
rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 312 na odcinku Rakoniewice – Wielichowo, poprzez 
wykonanie projektu wraz z dokumentacją przetargową o wartości do 36 tys. zł.
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Pan P. Sobecki zaznaczył, że projekt Uchwały dotyczy tylko odcinka drogi znajdującego się na 
terenie naszej gminy.

Przewodniczący Rady powiedział,  że radni bardzo burzliwie dyskutowali  m.in.  na temat tego 
projektu Uchwały na dwóch, czterogodzinnych posiedzeniach Komisji. Przewodniczący zapytał, 
czy wiadomo, na jakim etapie jest gmina Wielichowo, jeżeli chodzi o budowę ścieżki w kierunku 
Rakoniewic.

Pan  Burmistrz  odpowiedział,  że  gmina  Wielichowo  jest  na  tym  samym  etapie,  co  gmina 
Rakoniewice. 

Pan  P.  Sobecki  dodał,  że  oznacza  to,  iż  na  Sesji  radni  będą  podejmowali  taki  sam projekt 
Uchwały.

Przewodniczący Rady powiedział, że pyta o to, ponieważ jadąc z Wielichowa do Rakoniewic nie 
widział żadnej ścieżki rowerowej.

Pan P. Sobecki stwierdził, że około 15-20% tej ścieżki będzie znajdowała się na terenie naszej 
gminy.  Cała  reszta  należeć  będzie  do  zadania  gminy  Wielichowo,  która  to  gmina  jest 
zdecydowana tę inwestycję wykonać.  

Przewodniczący oznajmił, że radni, analizując projekt Uchwały na posiedzeniu Komisji, doszli 
do wniosku, że odcinek ścieżki, jaki został wykonany do tej pory, jest wystarczający, natomiast 
jeśli  gmina  Wielichowo  rozpocznie  budowę ścieżki  w  kierunku  Rakoniewic,  wówczas  radni 
mogą podjąć decyzję o dalszej budowie. Przewodniczący powiedział, że radni uważają, iż środki 
te  obecnie  można  by  przeznaczyć  na  wykonanie  projektu  chodnika  w  którejś  z  naszych 
miejscowości np. w Rakoniewicach czy Rostarzewie (taką opinię radni wyrazili na wczorajszym, 
wspólnym posiedzeniu Komisji - do jej wyrażenia Przewodniczący został upoważniony).   
 
Głos zabrał pan Burmistrz. Wyjaśnił, że dokonano pewnych ustaleń z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Wojewódzkich,  że  w  2008r  (najpóźniej  na  początku  2009r)  gmina  musi  mieć  opracowaną 
dokumentację. Wówczas ścieżka ta zacznie być budowana (odcinkami, gdyż od razu nie da się 
wybudować  całości).  Takie  Burmistrz  otrzymał  zapewnienie  od  Dyrektora  Zarządu  Dróg 
Wojewódzkich. Burmistrz zauważył, że jeśli teraz Rada nie przeznaczy środków na budowę tej 
ścieżki,  to  podejmowanie  dalszych  rozmów  z  Dyrekcją  Dróg  Wojewódzkich  nie  ma  sensu. 
Zdaniem Burmistrza  ścieżka  ta  powinna być  budowana od strony Rakoniewic  i  w miejscu,  
w którym zaczęła być budowana. Ponadto nie należy patrzeć na Wielichowo, tylko na tego, kto 
będzie dawał więcej pieniędzy na tę inwestycję. Burmistrz zauważył również, że przy tzw. górce 
wielichowskiej powstają działki budowlane. Dodał, że budowa tej ścieżki i tak będzie tańsza, niż 
tych, które budowano poprzednio, ponieważ założenia są takie, by tylko do wierzchołka górki 
była oświetlona i wykonana z kostki brukowej. Dalszy odcinek ma być typowo komunikacyjny 
(tak jak to jest w innych miejscowościach).  Burmistrz stwierdził, że nie gmina Wielichowo jest 
tu ważna, a chęć Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  nie  mówi  w  imieniu  własnym,  tylko  radnych,  którzy 
zauważyli,  że z różnych miejscowości wpływają wnioski dotyczące  budowy chodników bądź 
projektów na budowę tych chodników, gdzie częstotliwość korzystania z nich jest dużo większa. 
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Radni  stwierdzili,  że  nie  wszystkie  te  wnioski  są  załatwione  pozytywnie,  natomiast  w  tym 
przypadku (gdzie faktycznego ruchu ze strony Wielichowa nie ma) sprawa ma być załatwiona od 
razu.  Przewodniczący stwierdził,  że  rzeczywiście  nie  można oglądać się  na sąsiednie  gminy, 
ponieważ my mamy swoją gminę, swoich mieszkańców, wyborców. Zaznaczył,  że przekazuje 
jedynie  opinię  radnych,  którzy w ten  sposób wypowiedzieli  się  na wczorajszym posiedzeniu 
Komisji. 

Pan  Burmistrz  powiedział,  że  również  przekazuje  jedynie  to,  co  ustalił,  co  ma  obiecane. 
Stwierdził,  że jest to inna sytuacja,  niż ta, o której  powiedział  Przewodniczący Rady,  gdyż  
w tym przypadku gmina ma kogoś, kto chce budowę tej  ścieżki współfinansować. Burmistrz 
poprosił radnych, aby spojrzeli na tę sprawę w takich właśnie kategoriach. Dodał, że Zarząd Dróg 
Wojewódzkich chętnych na otrzymanie środków ma wielu. Burmistrz powiedział, że skoro ma 
pewne ustalenia w tej sprawie, a radni nie pozwolą tego realizować (a tak to Burmistrz odbiera) 
wówczas ktoś ich z tego rozliczy.        

Przewodniczący Rady wyraził pogląd, że radni byli zgodni, co do tego, że jeśli gmina otrzyma 
środki z zewnątrz, wówczas inwestycja ma być wykonana. Dodał, że nie chciałby by doszło do 
jakiegoś nieporozumienia,  w związku z czym ogłosił  dwuminutową przerwę przed podjęciem 
ostatecznej decyzji w tej sprawie.  

Po przerwie głos zabrał pan Burmistrz. Na początku zauważył, że chodzi o wspólne pieniądze 
i  jest  normalnym,  że każdy chciałby je pozyskać  na swoją stronę,  jednak ostateczna decyzja 
należy  do  Rady.  Burmistrz  podkreślił,  że  środki  unijne,  pomocowe  będą  w  Polsce  
do wykorzystania bardzo krótko i na najbliższe lata należy się nastawić właśnie na wykonywanie 
inwestycji z tych środków (czy samemu czy z Powiatem).  Burmistrz zauważył, że jeśli Powiat 
uzyska środki na drogi powiatowe do Opalenicy czy do Wielichowa, wówczas będzie musiał 
dołożyć  do tych  inwestycji  własne pieniądze.  W tej  sytuacji  nie będzie  można liczyć  na to,  
że Powiat będzie pomagał w budowaniu dróg powiatowych na terenie naszej gminy. Burmistrz 
przypomniał, że Zarząd Dróg Wojewódzkich ma do wykonania bardzo dużo dróg. Poczynione są 
starania, by wybudowano ścieżkę przy drodze wojewódzkiej z Nowego Tomyśla do Wolsztyna. 
Burmistrz  stwierdził,  że  jeżeli  teraz  nie  wykorzystamy  okazji,  środki,  które  miały  zostać 
przeznaczone  dla  nas,  przekazane  zostaną  gdzie  indziej.  Zdaniem  Burmistrza  powinno  się 
wykorzystać takie okazje, a budżet gminy i wydawanie pieniędzy powinno odbywać się zgodnie 
z  zasadą,  że  wykonujemy  te  inwestycje,  do  których  inny  podmiot  chce  nam dołożyć.  Jeśli 
chcielibyśmy wykonywać wszystko sami, wówczas zrobimy o wiele mniej.    

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  9  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 5 radnych.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała  Nr  XVI/142/2008  w  sprawie  udzielenia  pomocy  Województwu  Wielkopolskiemu 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu

21



P) Przed  przystąpieniem  do  przedstawienia  kolejnego  projektu  Uchwały  w  sprawie 
przyjęcia „Programu budowy i  finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków 
na terenie Gminy Rakoniewice” Przewodniczący Rady przypomniał,  że na ten temat 
radni dyskutowali  już od dawna i cieszą się, że projekt został  dany pod obrady Rady. 
Następnie pan Sekretarz przedstawił projekt Uchwały. 

W związku z tym, że część terenu gminy Rakoniewice nie jest lub nie będzie objęta systemem 
zbiorczej kanalizacji sanitarnej proponuje się wprowadzenie programu dofinansowania budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków. W projekcie Uchwały postanawia się przyjąć „Program 
budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rakoniewice”. 
Program  określa  m.in.  warunki  udzielenia  dofinansowania,  źródła  finansowania  i  wysokość 
dofinansowania oraz sposób jego rozliczenia. 

Pan  Sekretarz  przypomniał,  że  radni,  analizując  na  posiedzeniu  Komisji  projekt  Uchwały 
zasugerowali  pewne  zmiany,  w  związku  z  czym  postanowiono  w  rozdziale  III  „Zasady 
finansowania”, w pkt 1 „Beneficjantem programu może zostać osoba będąca inwestorem budowy 
przydomowej  oczyszczalni  ścieków lub szczelnego bezodpływowego  zbiornika  na ścieki.”   - 
wykreślić słowa „lub szczelnego bezodpływowego zbiornika na ścieki”. 
Z kolei w pkt 3 wykreślić cały podpunkt b) w brzmieniu : „posesja zgodnie z planem aglomeracji 
Rakoniewice  w  ramach  Krajowego  Programu  Oczyszczania  Ścieków  jest  położona  poza 
obszarem, na którym  jest lub będzie budowana zbiorcza kanalizacja sanitarna albo włączenie się 
do tej sieci  jest nieuzasadnione ekonomicznie.” 

Pan  Burmistrz  stwierdził,  że  dofinansowanie  powinno  dotyczyć  tylko  mieszkańców  tych 
terenów, na których  wiadomo,  że nigdy nie  będzie  budowana zbiorcza  kanalizacja  sanitarna. 
Dodał, że gmina ma szanse dostać środki z Unii na budowę kanalizacji w Ruchocicach i później 
na pozostałych terenach.  

Przewodniczący Rady zauważył, że ważne jest, aby wyjaśnić wszystkie wątpliwości, ponieważ 
uchwalając ten program można uniemożliwić wielu mieszkańcom budowę oczyszczalni 
przyzagrodowej. 

Pan Burmistrz  wyjaśnił,  że  program jest  ściśle  określony.  Jest  możliwość uzyskania  pomocy 
unijnej. Wszystko wskazuje na to, że jeśli gmina już raz otrzymała pomoc z UE na kanalizację, 
otrzyma ją w następnych etapach. Gmina jest przygotowana na to by składać wniosek o środki 
unijne  na  budowę  kanalizacji  w  Ruchocicach,  czeka  tylko  na  uruchomienie  środków.  W 
2009-2010  ma  nastąpić  drugie  rozdanie  środków  unijnych  Burmistrz  zauważył,  że  około 
2014-2015 program powinien zostać zrealizowany i budowanie w międzyczasie  oczyszczalni, 
dofinansowywanie ich  nie ma sensu. Mieszkańców nie będzie stać na to, by dołączyć się do 
sieci, a nawet jeśli będziemy chcieli, aby do kanalizacji kanałowej się dołączyli, będzie problem 
z rozliczeniem się ze środków unijnych, ponieważ taki mieszkaniec może powiedzieć, że jego już 
nie interesuje podłączenie się, gdyż posiada oczyszczalnię ekologiczną.      

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  Uchwały  był  analizowany  na  posiedzeniu 
Komisji i radni są zdania, że w wielu miejscowościach, które nawet są przeznaczone pod budowę 
sieci kanalizacyjnej, wielu mieszkańców przy budynkach buduje, na własną rękę, oczyszczalnie 
przyzagrodowe. Przewodniczący zauważył, że trudno powiedzieć, czy ta kwota dofinansowania 
jest  duża,  czy  mała  (zważywszy  na  to,  że  budowa oczyszczalni  przyzagrodowej  mieści  się  
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w granicach  10.000 zł).   Stwierdził,  że  rację  ma zarówno pan Burmistrz,  jak również  radni, 
ponieważ  wielu  mieszkańców  terenów  wyznaczonych  do  budowy  kanalizacji  już  
te oczyszczalnie przyzagrodowe mają. Przewodniczący zapytał, co wówczas. Stwierdził, że oni 
również do sieci się nie przyłączą. 

Pan Burmistrz  przyznał,  że  pewnie tak będzie.  Zauważył  jednak, że z kolei  tam,  gdzie  będą 
budowane nowe domy a nie będzie oczyszczalni (właściciel będzie zmuszony wywozić szambo) 
osoby te  chętnie  do sieci  kanalizacyjnej  się  przyłączą  i  program zostanie  zrealizowany.  Jeśli 
osoba  taka  będzie  miała  przyzagrodową  oczyszczalnię  ścieków,  problem  będzie  miała 
rozwiązany i dalsza kanalizacja gminy stanie pod dużym znakiem zapytania.

Przewodniczący Rady stwierdził, że idąc tym tropem można by z kolei powiedzieć, że jest to 
sposób na odciążenie budżetu gminy od wielomilionowej inwestycji.    

Pan Burmistrz powiedział, że z funkcjonowaniem małych oczyszczalni już jest problem (szerzej 
na ten temat mógłby wypowiedzieć się kierownik ZGKMWiK). Ponadto zauważył, że tam, gdzie 
nie ma kanalizacji kanałowej, tam być może budownictwo jednorodzinne będzie się rozwijało, 
jednak  nie  będą  powstawały  nowe  firmy.  Zdaniem  Burmistrza  program,  który  jest  przyjęty 
(kanalizacje  przyzagrodowe  w  Woli  Jabłońskiej,  Kuźnicy  Zb  i  małych  miejscowościach  
a  w  pozostałych   kanałowa)  jest  dobry,  ponieważ  kanalizacja  kanałowa  to  kanalizacja  
z przyszłością dla gminy.

Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabranie głosu w tej sprawie.

Radny Bronisław Chałupka poprosił pana Sekretarza, aby jeszcze raz przeczytał  punkt, który  
z projektu Uchwały ma zostać wykreślony.  

Pan Sekretarz przypomniał, że gmina posiada program aglomeracji Rakoniewic, który dotyczy 
zbiorczej  kanalizacji  sanitarnej  i  w  którym  zawartych  jest  większość  miejscowości  gminy  
(z  wyjątkiem  Terespola,  Kuźnicy  Zbąskiej,  Woli  Jabłońskiej,  Blinka  i  prawdopodobnie 
Elżbiecin). Gdyby ten proponowany do wykreślenia zapis przyjąć, wówczas na tych terenach nie 
byłoby możliwości dofinansowania budowy oczyszczalni przyzagrodowych. 

Radna  Gabriela  Cielecka  poinformowała,  że  utrzymanie  oczyszczalni  przyzagrodowych  jest 
bardzo  kosztowne  dla  właścicieli  tych  oczyszczalni.  Dodała,  że  rozmawiała  wczoraj  ze 
specjalistą w tej dziedzinie, który poradził, by radni zastanowili się ile to kosztuje.  

Radny W. Borowski zapytał, kiedy planuje się budowę kanalizacji. 

Pan  Burmistrz  odpowiedział,  że  jest  szansa  na  pozyskanie  środków  unijnych,  ponieważ  na 
ekologię,  ochronę  środowiska  przeznaczonych  jest  dużo  pieniędzy  i  gmina  powinna  z  tego 
skorzystać. Dodał, że patrząc na gminy sąsiednie widać, że tam, gdzie nie ma kanalizacji, tam nie 
powstają firmy (nawet małe potrzebują przyłączyć  się do sieci).   Jeśli  do 2015r. skończą się 
pieniądze unijne, a Rakoniewice do tego czasu nie pozyskają tych środków, wówczas można 
szukać innego rozwiązania. Zdaniem pana Burmistrza nie należy się blokować.

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu panią Mecenas – Elżbietę Fórmanowicz.
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Pani  Mecenas  wyjaśniła,  że  poprzez  wykreślenie  zapisu  „dofinansowania  udziela  się  pod 
warunkiem,  że  posesja  zgodnie  z  planem  aglomeracji  Rakoniewice  w  ramach  Krajowego 
Programu  Oczyszczania  Ścieków  jest  położona  poza  obszarem,  na  którym  jest  lub  będzie 
budowana  zbiorcza  kanalizacja  sanitarna  albo  włączenie  się  do  tej  sieci  jest  nieuzasadnione 
ekonomicznie”  cały program traci  sens,  ponieważ dofinansowanie  ma  właśnie  dotyczyć  tych 
posesji, które nie mają możliwości włączenia się do sieci kanalizacyjnej i w przyszłości nie będą 
takiej  możliwości  miały.  Wykreślenie  tego  zapisu  stawia  pod  znakiem  zapytania  sens 
podejmowania tej Uchwały.  

Przewodniczący  Rady  zauważył,  że  następna  Sesja  ma  się  odbyć  za  niecały  miesiąc. 
Zaproponował  więc,  aby  nie  podejmować  tego  projektu  Uchwały  dziś,  aby  radni  mogli  raz 
jeszcze przemyśleć tę sprawę, zastanowić się i  powrócić do sprawy na następnym posiedzeniu 
Rady.

Radni nie zgłosili więcej pytań.

Przewodniczący  Rady  zgłosił  wniosek  o  zmianę  porządku  obrad  polegającą  na  wykreśleniu 
podjęcia  Uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  budowy  i  finansowania  przydomowych 
oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Rakoniewice”.

W głosowaniu nad wnioskiem o zmianę porządku obrad wzięło udział  14 obecnych na Sesji 
radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 
– 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty.

Q) Kolejny Projekt Uchwały w sprawie  zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice 
na rok 2008 przedstawiła pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie o kwotę : 19.939,00 zł
Dz. 751 Urzędy Naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa 
zał. nr 1,2,3
Rozdz. 75101   Urzędy Naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa                  
Zmniejszenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu prowadzenia rejestru wyborców o kwotę : 
212 zł , według zawiadomienia  Krajowego Biura wyborczego w Lesznie , powyższa zmiana ma również 
odzwierciedlenie po stronie wydatków.
Dz.  756   Dochody  od  osób  prawnych  ,  od  osób  fizycznych  i  od  innych  jednostek  nieposiadających  
osobowości prawnej  
Wpływy z opłat stanowiących dochody jst na podstawie ustaw  
Zwiększenie o kwotę : 9.000 zł wpłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu . 
Dz. 758 Różne rozliczenia
Część oświatowa subwencji ogólnej dla jst.  
Na podstawie zawiadomienie Ministra Finansów o ostatecznych kwotach dotacji na rok 2008 pismo nr 
ST3 – 4820- 1/2008 zwiększeniu ulegnie dochód z tytułu części subwencji ogólnej o kwotę : 
426.051 zł. 
Dz. 852 Pomoc społeczna  
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Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i  rentowe z  
ubezpieczenia społecznego      zał. nr 1 i 3 
Zmniejszenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 399.200 
zł, według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-3.3010-3/08 .
Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe   zał. nr 1 i 3 

1. Zmniejszenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 
    4.400 zł , według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-3.3010-3/08 .
2. Zmniejszenie dotacji celowej na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę : 11.300,00 zł ,    
    według zawiadomienia  Wojewody wielkopolskiego  FB I-3.3010-3/08 .
Wydatki budżetu  
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 
Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi        zał nr 2, 5   
Wydatki majątkowe 
1. Sieć wodociągowa w miejscowości Ruchocice ( do posesji Pana Stacheckiego ) koszty budowy     
    wodociągu będą pokryte ze środków gminy Rakoniewice i gminy Grodzisk Wlkp. Planowany udział 
gminy w budowie wodociągu to kwota 20.000 zł.
2. Sieć wodociągowa z przyłączami w m. Rakoniewice – Rakoniewice Wieś (odcinek od GAMMA     
    METAL do lasu). Wykonanie sieci wodociągowej z przyłączami ma na celu zaopatrzenie w wodę   
    działek przeznaczonych pod aktywizację gospodarczą oraz spowodowana jest koniecznością   
    wykonania przed budową drogi wewnętrznej stanowiącej część ciągu pieszo rowerowego   
    Rakoniewice - Rostarzewo.  
3. Wodociąg Rakoniewice wieś w kierunku Drzymałowa za firmą PONETEX – wykonanie sieci   
     wodociągowej wraz z przyłączami dla nowo powstających przedsiębiorstw. Planowany koszt   
     zadania 40.000 zł.
Dz. 600 Transport i łączność 
Drogi publiczne wojewódzkie zał,  nr 2, 5,  
Gmina zamierza udzielić pomocy rzeczowej Województwu Wielkopolskiemu na wykonanie dokumentacji 
projektowej dla zadania:  Budowa ścieżki ciągu pieszo - rowerowego przy drodze wojewódzkiej nr 312 
Rakoniewice – Wielichowo. Planowany odcinek dotyczy ciąg dalszy rozpoczętej budowy do granicy gmin 
tj. ca 900 mb. Planowana kwota : 36.000 zł  
Drogi publiczne powiatowe zał,  nr 2, 5,7 
Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu na wykonanie następującego zadania : 
Remont drogi powiatowej nr 3567 P Jabłonna – Komorówko na odcinku 1 km. Planowana kwota pomocy 
finansowej : 160.000,00 zł . 
Udzielenie pomocy rzeczowej Powiatowi Grodziskiemu na wykonanie następujących  zadań : 
1. Remont chodnika wraz z odwodnieniem przy drodze powiatowej nr 2755 P w miejscowości Wioska.    
    ( na łuku drogi od wjazdu do pałacu w kierunku Rakoniewic do wyprostowania łuku drogi ) .    
    Planowana kwota : 50.000,00 zł w  tym w § 4270 – 45.000 zł prace remontowo-budowlane i w
     § 4300 – 5.000 zł wykonanie dokumentacji .Chodnik w tym miejscu jest wąski i bardzo   
     niebezpieczny .
2. Budowa drogi powiatowej nr 3568 P w miejscowości Gola. Planowana kwota 30.000,00 zł będzie     
     przeznaczona na wykonanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej tego odcinka. Obecnie jest   
     bruk szer. 3 m i pobocze gruntowe. Nawierzchnia jest nierówna, dziurawa, wybita .
Drogi publiczne gminne  zał. nr 2,5, 6
wydatki remontowe  
Zwiększenie wydatków na następujące zadania : 
- Remonty dróg polnych – 50.000 zł , 
- Remonty przepustów drogowych -  15.000,00 zł w miejscowości Błońsko oraz na bieżące utrzymanie    
    innych przepustów.
- Wykonanie remontu chodnika przy ulicy Starowolsztyńskiej i Kolejowej w Rakoniewicach – 20.000 zł, 
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  na odcinku od drogi krajowej ul. Pocztowej do ulicy Starowolsztyńskiej. Istniejący chodnik w tym   
  miejscu jest bardzo niebezpieczny, wąski, uczestnicy wychodzą na jezdnię.
- Wykonanie remontu drogi z Blinka do Jabłonny – 20.000 zł . Droga obecnie jest gruntowa i wybita   
   dziurami. Utwardzenie zwiększy bezpieczeństwo przejazdu oraz umożliwi szybki dojazd do w/w   
   miejscowości
- Wykonanie remontu drogi w miejscowości Goździn – 25.000 zł . Zakończenie rozpoczętego remontu   
   odcinka drogi w latach poprzednich , pozostało do wykonania 200 mb o szer 5 m
- Wykonanie remontu drogi Komorówko – Błońsko w kierunku Kuźnica Zb. na odcinku 130 mb od     
   miejscowości Komorówko  - 52.000 zł. Remont tego odcinka polegać ma na wyrównaniu   
   powierzchni, odwodnieniu i położeniu 2 warstw bitumicznych asfaltu na istniejącej podbudowie z   
   tłucznia.
- Wykonanie remontu parkingu przy sali wiejskie w miejscowości Jabłonna. Planowana powierzchnia   
  do utwardzenia to 760 m2.  wartość robót : 100.000 zł.
zakup usług pozostałych 
Zwiększenie  wydatków o kwotę  :  10.000 zł  na wykonanie  dokumentacji  remontu odcinka drogi   z 
miejscowości Tarnowa w kierunku Terespola.
wydatki majątkowe zał. nr 2, 5, 6 
Wykonanie dokumentacji projektowych na budowę następujących dróg : 
-   budowa drogi ulicy Słowackiego w Rakoniewicach – 25.000 zł
-   budowa drogi ulicy Polnej w Rakoniewicach           -  35.000 zł
-   budowa drogi ulicy Powstańców Wlkp. W Ruchocicach – 35.000 zł
-   budowa drogi ulicy Os. Żegockiego w Rostarzewie – 45.000 zł
-   budowa drogi w miejscowości Terespol ( 800 mb od mostu w kierunku Terespola do pierwszego  
    zabudowania)  - 17.000 zł.
-  budowa drogi w miejscowości Faustynowo ( 550 mb od asfaltu – drogi Tarnowa –Terespol do   
    pierwszego zabudowania w Faustynowie)  15.000 zł.
-   wykup gruntów pod drogi gminne – 18.000 zł. 
wydatki majątkowe zapisane w załączniku Wieloletni program inwestycyjny w tym programy realizowane 
ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych 
1.  Budowa drogi w miejscowości Stodolsko  , zmiana w okresach realizacji zadania, był zapisany okres 
realizacji zadania na lata 2009-2011 , planuje się rozpocząć zadanie w roku 2008 przeznaczając na ten cel 
kwotę : 500.000 zł ( w tym z kredytu 350.000 zł ), w kolejnych latach 2009 bez zmian w 2010 i 20011 po 
450.000 zł . Gmina wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie z FOGR jeżeli otrzymamy dofinansowanie 
wówczas będzie wprowadzona zmiana w źródłach finansowania zadania.
2.  Budowa  dróg  osiedlowych  w miejscowości  Rostarzewo  w nazwie  zadania  wprowadzono zmiany 
polegające na wyszczególnieniu nazw ulic, będą to ulice Wyzwolenia, Łąkowa, Polna, Gościeszyńska, Pl 
Powst- rynek , łącznik Pl Powst z rynkiem. Zmianie ulega również wartość nakładów z kwoty 3.600.000 
zł  na  kwotę  :  1.900.000  zł  ,  wprowadzona  wcześniej  kwota  obejmowała  wartość  nakładów  na 
wyszczególnione w innej  pozycji  zadanie  o  nazwie „  budowa drogi  Rostarzewo-Cegielsko”.  Zmianie 
ulega również okres realizacji i nakłady finansowe w poszczególnych latach . Planuje się  rozpoczęcie 
zadania w roku 2008 wartość prac  : 700.000 zł w tym z kredytu 490.000 zł , w roku 2009  i 20010 bez 
zmian w roku 2011 – 600.000 zł i 2012 – 600.000 zł .
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa    zał nr 2 i 5
Gospodarka gruntami i nieruchomościami 
- Przesuniecie miedzy paragrafami kwoty : 249 zł z wydatków bieżących gospodarki mieniem gminnym 
   na opłaty za użytkowanie wieczyste działki 391 i 403/1 – wzrost wartości nieruchomości.
-  W budżecie na ubezpieczenie mienia  Gminy Rakoniewice były zabezpieczone środki  w wysokości 
74.872 zł , po podpisaniu umowy na rok 2008 wydatek będzie wynosić 34.246 zł , na Sesji Rady w dniu 
13.02.br rozdysponowano kwotę 3.000 zł , proponuje się kwotę : 36.000 zł przeznaczyć na inne zadania 
gminne.              
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Dz. 710 Działalność usługowa  zał nr 2
Plany zagospodarowania przestrzennego 
Przeznaczenie kwoty : 30.000,zł na wykonanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów położonych w Rakoniewicach pod nazwą „WYGODA II” 
Dz. 750 Administracja publiczna   zał nr 2 
Urzędy wojewódzkie 
Zwiększenie wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń w kwocie ogółem : 5.878 zł. W 
budżecie  na  rok  2008  zaplanowano  podwyżki  płac  dla  pracowników  o  7,75%  ,  w  związku  z 
przygotowanym  projektem nowelizacji  rozporządzenia  w sprawie  zasad  wynagradzania  pracowników 
samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i urzędach marszałkowskich. 
Zgodnie z tym projektem kwoty mają wzrosnąć od 13 % do 19 %. W związku z powyższym zaplanowane 
środki nie są wystarczające.
Rady gmin zał. nr 2
Zwiększenie  wydatków o  kwotę  :  21.000 zł  na  podwyżki  diet  od  miesiąca  kwietnia  br.  .  Stosowna 
uchwała ma być podjęta na Sesji Rady w dniu 26 marca 2008r.    
UMG  zał. nr 2 i 5 
- Zwiększenie wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń w kwocie ogółem – 23.510 zł  
w związku z zapowiadanymi podwyżkami płac. 
- Zwiększenie wydatków usług pozostałych  o kwotę : 27.182,65 zł w tym : przygotowanie wniosków 
o  dofinansowanie  z  Unii  Europejskiej   -  18.000  zł   oraz  kwotę  :  9.182,65  zł  na  pokrycie  kosztów 
wprowadzenia podpisu elektronicznego, aktualizację oprogramowania .
- Wykonanie analizy możliwości zadłużenia , usług doradztwa przy wyborze agenta emisji  obligacji – 
25.000 zł .  
- Zwiększenie wydatków na zakup akcesoriów komputerowych o kwotę : 5.000 zł. 
Wydatek majątkowy 
Zakup komputerów i programów komputerowych ( Autokad) – 45.000 zł 
Promocja jednostek samorządu terytorialnego  zał. nr 2
1. Przesunięcia między paragrafami kwoty 3.340 zł  z § 4170 – 1000 zł i § 4210 – 2.340 zł a zwiększenie 
§  4300   
    o kwotę : 3.340 zł 
2. Zwiększenie wydatków na promocję gminy o kwotę : 20.000 zł  ( gazeta samorządowa).
3. Zaplanowane w budżecie gminy na rok 2008 środki w wysokości 105.000 zł w §  4300 na promocję 
gminy na   
    wszelkiego rodzaju turniejach  w tym sportowych zostają przeniesione do działu kultura fizyczna  
i sport. 
Pozostała działalność   współpraca z zagranicą       zał. nr 2  
Zwiększenie wydatków na współpracę z zagranicą o kwotę :  25.200 zł  w tym :  przesunięcia między 
paragrafami 2.000 zł zmniejszenie wydatków na zakup materiałów a zwiększenie wydatków na umowy 
zlecenia, dodatkowo na umowy zlecenia 1.000 zł , na zakup usług pozostałych 21.500 zł, koszty podróży 
służbowych zagranicznych – 1.600 zł , krajowych – 1.100 zł. W/w kwoty planuje się przeznaczyć na 
pokrycie  kosztów związanych  z  wyjazdem na  Litwę,  do  Grecji  i  Rosji  oraz  wydatków  na  pokrycie 
kosztów przyjazdu do naszej gminy delegacji z zaprzyjaźnionych krajów na obchody Dni Rakoniewic.   
Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  zał nr 2,5 7 
Ochotnicze Straże Pożarne 
Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 14.500 zł  w tym : 
-  udzielenie  dotacji  celowej  dla  OSP  Rakoniewice  na  zakup  toru  przeszkód  niezbędnego  do 
przeprowadzenia szkolenia i zawodów młodzieżowych drużyn pożarniczych – 6.000 zł ( OSP stara się 
pozyskać na ten cel dotację z WZOSP w Poznaniu)
-  zmniejszenie  wydatków na zakupy sprzętu  p.poż  o  kwotę  :  4.000 zł  (  przesuniecie na  udzielenie 
dotacji) 
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- zwiększenie wydatków usług remontowych o kwotę : 6.500 zł z przeznaczeniem na remonty sprzętu i 
pionu sanitarnego w budynku Domu Strażaka w Rakoniewicach niezbędnego do uruchomienia Centrum 
Edukacyjno- Szkoleniowego.
-  zwiększenie  wydatków  usług  pozostałych  o  kwotę  :  6.000  zł  z  przeznaczeniem na  :  uzupełnienie 
wydatków  związanych  ze  szkoleniami  ,  przeglądami  technicznymi  pojazdów  i  sprzętu,  wykonania 
instalacji  komputerowej w Domu Strażaka w Rakoniewicach , czynszu za grunt przeznaczony na cele 
ćwiczeniowe OSP Wioska.
Wydatek majątkowy 
-Zakup samochodów  pożarniczych używanych dla OSP Gnin – GBA 2,5/16 z przednim napędem i dla 
OSP Jabłonna lekkiego samochodu ratownictwa techniczno-medycznego. 
Dz.  756   Dochody  od  osób  prawnych  ,  od  osób  fizycznych  i  od  innych  jednostek  nieposiadających  
osobowości prawnej  zał. nr 2
Pobór podatków, opłat   
Przesunięcie miedzy paragrafami  kwoty :  2.000 zł.  Powyższa kwota jest  potrzebna na opłaty za wpis 
hipoteki przymusowej. 
Dz. 757 Obsługa długu publicznego zał nr 2
Obsługa papierów wartościowych, kredytów, pożyczek jst 
Zwiększenie wydatków o kwotę : 65.000 zł w tym 55.000 zł na prowizje z od planowanych kredytów , po 
zasięgnięciu  informacji  w  bankach  na  temat  planowanych  zadań  jakie  gmina  zamierza  sfinansować 
kredytami we wszystkich przypadkach będą wymagane wpłaty prowizji dlatego wprowadzono do budżetu 
wydatek na ten cel. 
Zwiększenie wydatków na odsetki od kredytów i pożyczek , w związku z planowanym zwiększeniem 
kwot kredytów w roku 2008.
Dz. 758 Różne rozliczenia  zał nr 2
Rezerwy ogólne i celowe  
Zwiększenie o kwotę : 426.051 zł rezerwy celowej na zadania obowiązkowe gminy z zakresu oświaty. 
Gmina otrzymała ostateczną kwotę subwencji oświatowej na rok 2008 , a ponieważ nie ma metryczki 
informującej o kwotach dla poszczególnych szkół dlatego umieszczono w/w kwotę w  rezerwie.  
 Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał.  nr 2 i 5 
Szkoły podstawowe 
wydatki  majątkowe  zapisane  w  załączniku  Wieloletni  program  inwestycyjny  w  tym  programy  
realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych 
Hala  sportowa  Rakoniewice  –  zwiększenie  nakładów finansowych  o  kwotę  :  130.000  zł  ponadto  w 
kolumnie nakłady do poniesienia w roku 2008 zwiększenie o kwotę : 130.000 zł z przeznaczeniem na 
wykup gruntu pod budowę hali. 
Stołówki szkolne   
Ponowna  zmiana  w  wydatkach  §  4040  dodatkowe  wynagrodzenie  roczne  ,  na  Sesji  Rady  w  dniu 
13.02.2008  na  wniosek  głównego  księgowego  szkół  dokonano  zwiększenia  wydatków  w  dziale 
edukacyjna opieka wychowawcza , rozdział świetlice szkolne , a zmniejszono wydatki w dziale oświata
 i  wychowanie  rozdział  stołówki  szkolne,  po dokonanej  weryfikacji  planu okazało się  iż  wydatki  na 
1.1.2008 były prawidłowo zaplanowane i zmiana z dnia 13.02.2008 była zbędna. Korekta planu : 
Szkoła Rakoniewice, zwiększenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 
6.500zł 
Szkoła  Rostarzewo, zwiększenie  wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie  roczne   o  kwotę  : 
5.900zł 
Szkoła Jabłonna, zwiększenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 5.800 zł 
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Pozostała działalność  zał. nr 2 i 7
Wydział  Oświaty,  Kultury i  Sportu  dokonał  błędnego rozliczenia  finansowego z  otrzymanej  dotacji  
w roku 2007 na zakup książek do bibliotek szkolnych. Przyznana kwota dotacji : 4.014 zł wg rozliczenia  : 
3.966,22 zł (  a winno być 3.966,12) zwrócono w dniu 31.12.2007r. do UW kwotę – 47,78 . Po dokonaniu 
sprawdzenia sprawozdań jednostkowych RB 28S szkół zauważono powstały błąd. Terminem rozliczenia 
dotacji  aby mogła  być  zaliczona  do danego roku jest  15stycznia  następnego roku ,  a  ponieważ  błąd 
zauważono w chwili sporządzania zbiorczych sprawozdań Rb 28S to kwota 0,10 zł, którą należy zwrócić 
do budżetu państwa musi być ujęta w budżecie 2008r.    po stronie wydatków jako zwrot dotacji pobranej 
w nadmiernej wysokości a tym samym zmniejszono wydatki o 0,10 zna zakup materiałów do dyspozycji 
organu prowadzącego szkoły. 
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  
Świetlice szkolne  
Szkoła Rakoniewice , zmniejszenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 
6.500 zł 
Szkoła Rostarzewo, zmniejszenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 
5.900zł 
Szkoła Jabłonna, zmniejszenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 5.800 zł 
Ochrona zdrowia  zał nr 2   
Przeciwdziałanie alkoholizmowi     

W związku ze zmianą Uchwały Rady Miejskiej Gminy w Rakoniewicach w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2008r. gdzie zwiększono dochody z tytułu 
zezwoleń na sprzedaż alkoholu , muszą zostać dokonane również zmiany w wydatkach budżetu na rok 
2008. Kwotę :  9.000 zł planuje się przeznaczyć na : wynagrodzenia dla członków GKRPA – 5.000 zł i na 
wykonanie ekspertyz osób podejrzanych o alkoholizm – 4.000 zł.  
Pomoc społeczna  zał nr 2, 3  
Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i  rentowe z  
ubezpieczenia społecznego      
W związku ze zmniejszeniem dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o 
kwotę :  399.200 zł  ,  według zawiadomienia   Wojewody wielkopolskiego  FB I-3.3010-3/08 wydatki 
również musza ulec zmniejszeniu o tę kwotę. Brakującą kwotę : 9.051,35 zł na wynagrodzenia i pochodne 
od wynagrodzeń dołożono ze środków własnych gminy,  dodatkowo do wynagrodzeń i pochodnych od 
wynagrodzeń na podwyżkę płac dołożono ze środków gminnych kwotę : 5.878 zł , ogółem zwiększono 
wydatki udział środków własnych gminy kwotę : 14.929,35 zł. 
Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  

1. Zmniejszenie dotacji celowej na prowadzenie zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę : 4.400zł, 
według  zawiadomienia   Wojewody  wielkopolskiego  FB  I-3.3010-3/08   powoduje  zmniejszenie  o 
wskazaną kwotę wydatków .
2. Zmniejszenie dotacji celowej na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę : 11.300 zł 
 z równoczesnym zmniejszeniem wydatków na wskazane przez dysponenta środków zadania . 
Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  zał nr 2 i 5
Gospodarka ściekowa i ochrona wód  
wydatki majątkowe 
1.  Budowa kanalizacji  sanitarnej z przyłączami  ul.  Pocztowa,  Kolejowa w Rakoniewicach (likwidacja 
istniejącej  przepompowni).  Inwestycja  ma  na  celu  wykonanie  odcinka  kanalizacji  sanitarnej 
umożliwiającej likwidację istniejącej przepompowni znajdującej się w złym stanie technicznym,  kwota 
wydatku : 55.000 zł. 
2.  Przebudowa(przełożenie)  sieci  wodociągowej  fi  200  Rakoniewice  Os.  Wygoda   –  konieczność 
przełożenia  powstała  w  wyniku  stwierdzenia  kolizji  z  wydzielonymi  działkami  przeznaczonymi  pod 
zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną  i  zabezpieczeniem terenu  podczas  ewentualnych  awarii  sieci, 
kwota wydatku : 40.000 zł .  
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Oświetlenie ulic, placów i dróg  zał nr 2 i 5  
Wydatki remontowe : 34.000 zł. w tym :
- remont  oświetlenia ulicznego ulicy Wypoczynkowej  w Jabłonnie ,  planowana jest  wymiana 6 sztuk 
lamp.
-  przestawienie  słupa  energetycznego  w  drodze   Rakoniewice  wieś  za  PONETEX-em  w  kierunku 
Drzymałowa –   19.000 zł.
  wydatki majątkowe 
1. zabudowa oświetlenia ulicznego ulicy Ogrodowej w Rakoniewicach. Jest to odcinek ulicy od ulicy 
Garbary do  przejazdu kolejowego.  Planowana  ilość  lamp 4  szt.  wraz ze  słupami.  Odcinek ulicy jest 
ciemny i niebezpieczny głównie dla pieszych.
2.  przebudowa  linii  energetycznej  w  drodze   Rakoniewice  wieś  za  PONETEX-em  w  kierunku 
Drzymałowa –     2.000 zł.   
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    zał.nr 2,5,6,8
Pozostałe zadania z zakresu kultury 
Wydatki  bieżące   :    zwiększenie wydatków o kwotę :  62.800 zł w tym : na organizację takich imprez 
kulturalnych jak :  Dni Rakoniewic, Dzień Muzeum , konkurs na najładniejszą iluminację świąteczną, 
konkurs szopek,  na najładniejszy ogródek , i inne imprezy kulturalne 32.800 zł , imprezy organizowane 
przy współudziale Kół Gospodyń Wiejskich na terenie gminy – 30.000 zł  
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby ,   zał nr 2, 5, 10  
Zwiększenie wydatków do dyspozycji rad sołeckich o kwotę : 112.000 zł szczegółowy opis - załącznik 
nr 10
Wydatki  remontowe  –  wykonanie  remontu  dachu  na  starej  części  budynku  Domu  Kultury  
w Rakoniewicach – Strażnicy. Planowany koszt zadania to kwota : 80.000 zł. 
wydatki majątkowe : 
1.  Zmiana ogrzewania sala Głodno - wykonanie projektu, przyłącza i ogrzewania gazowego. Obecnie na 
sali znajdują się piece kaflowe uszkodzone i nieczynne, które wymagają remontu. W związku z tym ,że na 
budynku jest już skrzynka gazowa ogrzewanie gazowe byłoby najlepszym rozwiązaniem ogrzewania sali. 
Na sali odbywają się różne spotkania młodzieży oraz konkursy w okresie ferii. Kwota wydatki 20.000 zł.
2.   Zmiana  ogrzewania  sala  Gnin  -  wykonanie  projektu,  przyłącza  i  ogrzewania  gazowego na  sali  i 
kuchni . Obecnie na sali nie ma żadnego ogrzewania a że na budynku sali znajduje się skrzynka gazowa 
wykonanie ogrzewania gazowego jest zasadne. Planowana kwota wydatku 26.000 zł.
Dz. 926  Kultura fizyczna i sport    zał. nr 2 i  5 
Obiekty sportowe 
Wydatki majątkowe : 
„ Budowa kompleksu boisk sportowych w Rakoniewicach ” przeznaczenie kwoty : 400.000 zł ze środków 
własnych  gminy dla budowy kompleksu  sportowego w ramach programu „Moje boisko Orlik  2012”. 
Szacunkowa  wartość  inwestycji  1.000.000  zł.  Zakładane  źródła  finansowania:  Ministerstwo  Sportu  
i  Turystyki  (Fundusz  Rozwoju  Kultury  Fizycznej  33%),  budżet  Marszałka  Województwa 
Wielkopolskiego  33%,  budżet  Gminy  Rakoniewice  34%.  Powyższy  projekt  złożony  przez  Gminę 
Rakoniewice został umieszczony na liście uprawnionych do dofinansowania. Na chwile obecna nie mamy 
pisemnych zasad finansowania dlatego w budżecie ujęto tylko udział własny gminy.   
Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu 
Zadania w zakresie kultury i sportu  zał. nr 2 i nr 7
Wprowadzono do wydatków budżetu realizację zadań z zakresu kultury fizycznej polegającej na 
udzieleniu dotacji celowej na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom na 
następujące zadania : 
zaplanowano środki w wysokości : 90.000 zł na  „ upowszechnianie kultury fizycznej i sportu w ramach 
klubów i organizacji sportowych na terenie Rakoniewic i dla miejscowości Rostarzewo  15.000 zł”  z  
jednostkami  nie zaliczanymi do sektora finansów publicznych.

Ogółem kwota zwiększenia  wydatków :  3.434.939,00 zł   
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Załącznik nr 4   - Źródła pokrycia deficytu budżetu
Przychody 
Zwiększenia : 
1. Na pokrycie  deficytu budżetu zostają uruchomione wolne środki ( jako nadwyżka środków pieniężnych 
na  rachunku  budżetu  wynikająca  z  rozliczeń  kredytów  i  pożyczek  z  lat  ubiegłych  )  w  wysokości  : 
2.950.000 zł 
2. Zaciągnięcie kredytu w wysokości : 840.000 zł na realizację następujących zadań : 

- „ budowa dróg osiedlowych Rostarzewo ( Wyzwolenia i Łąkowa) ” 490.000 zł 
- „ budowa drogi w miejscowości Stodolsko ” 350.000 zł.

zmniejszenia : 
1. Zaciągnięcia  kredytu  w  wysokości   :   375.000  zł  na  realizację  zadania  „  Hala  sportowa 

Rakoniewice ” . 
Załącznik nr 8   - Zestawienie zbiorcze przychodów i wydatków zakładu budżetowego na rok 2008
Wprowadzono zwiększenie 6.627 zł po zmianach 248.000 zł stanu środków obrotowych na początku roku 
jak również zwiększenie 6.627 zł po zmianach 248.000 zł stanu środków obrotowych na koniec roku.

Załącznik nr 9   - Plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska na rok 2008
Wprowadzenie stanu środków pieniężnych z lat poprzednich w kwocie : 74.926,62 zł 
Wydatki
Przeznaczenie kwoty : 74.926,62 zł  w tym :
1. zakup rękawic i worków na sprzątanie świata : 2.000 zł ,  zakup pojemników na odpady komunalne : 
6.000 zł , zakup krzewów : 3.526,62 zł. 
2. zakup usług pozostałych : utrzymanie czystości wokół jeziora Kuźnica Zb :1.000 zł ,   
    wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych na drzewostanie gminnym : 37.400 zł, finansowanie   
    przydomowych oczyszczalni ścieków : 25.000 zł. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wycofanie z porządku obrad podjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu  budowy  i  finansowania  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  terenie  gminy 
Rakoniewice”  rzutuje na ten załącznik.
Wyjaśniła,  że  w  załączniku  tym  nie  powinno  być  zapisu  „finansowanie  przydomowych 
oczyszczalni  ścieków  :  25.000  zł”  Pani  Skarbnik  zasugerowała,  że  mnożna  nie  rozdzielać 
wszystkich środków z lat poprzednich właśnie o te 25.000 zł, zmniejszyć przychody i wydatki 
Gminnego  funduszu  ochrony  środowiska.  Taka  zmiana  wymagać  będzie  również  korekty 
zapisów w postanowieniach Uchwały.

Załącznik nr 10   -Wydatki jednostek pomocniczych gminy Rakoniewice ( sołectw) na 2008r.
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby      środki do dyspozycji rad sołeckich  zał. Nr 2,10  
Zwiększenie wydatków dla następujących miejscowości:
§ 4210 ogółem : zwiększenie o : 6.000 zł w tym 
4.000 zł  dla  miejscowości  Jabłonna na  zakupów na wyposażenie  sali  wiejskiej  ,  i  2.000 zł  dla  Woli 
Jabłońskiej na zakup stołów i płytek na salę wiejską.
§ 4270 ogółem  zwiększenie wydatków na wykonanie remontów : 103.000 zł w tym 
- kwotę 1.000,00 zł na wykonanie remontu okna na sali wiejskiej w miejscowości Blinek,  okno jest 

zniszczone i nieszczelne. 
- kwotę 10.000,00 zł na wykonanie remontu instalacji elektrycznej i odgromowej oraz malowanie na 

sali wiejskiej w miejscowości Błońsko. Obecny stan instalacji jest uszkodzony i przestarzały należy 
wykonać wymianę.
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- kwotę 5.000,00 zł na wykonanie remontu posadzki w kuchni i WC przy sali wiejskiej w miejscowości 
Gnin.  Obecnie  posadzka jest  zniszczona i  wymaga  remontu.  Na sali  planowane  są  wesela  i  inne 
imprezy.

- kwotę 5.000,00 zł na wykonanie remontu posadzki w kuchni i korytarza, wymiany drzwi oraz remont 
schodów przed wejściem do sali wiejskiej w miejscowości Gola. Obecny stan podłóg jest betonowy a 
w kuchni zniszczony i wymaga remontu. 

- kwotę 3.000,00 zł w par. 921-92109-4270 na wykonanie remontu instalacji elektrycznej i lamp na sali 
wiejskiej w miejscowości Jabłonna.

- kwotę  60.000,00  zł  na  wykonanie  remontu  kuchni,  sali  wiejskiej  i  WC  na  sali  wiejskiej  w 
miejscowości  Łąkie.  Obecnie  stan  urządzeń  w  kuchni  i  okien  jest  niedostateczny  oraz  wymaga 
ocieplenia  sufitu,  na  sali  remont  instalacji  elektrycznej  i  pomalowanie  oraz  położenie  płytek 
podłogowych i ściennych i urządzeń sanitarnych w pomieszczeniach WC

- kwotę 4.000,00 zł na wykonanie remontu częściowego pomieszczenia kuchni na WC na sali wiejskiej 
w miejscowości Narożniki. Obecnie WC nie posiada.

- kwotę 10.000,00 zł na wykonanie remontu podłogi na sali wiejskiej w miejscowości Rataje. Obecnie 
posadzka jest betonowa nierówna i zakurzona.

- kwotę 2.000,00 zł  na wykonanie  remontu instalacji  elektrycznej  na sali  wiejskiej  w miejscowości 
Ruchocice.  Należy wykonać  wymianę  rozdzielni  głównej  prądu i  nowych  gniazd,  które stwarzają 
zagrożenie.

- kwotę 3.000,00 zł na wykonanie remontu komina na sali wiejskiej w miejscowości Terespol. Obecny 
stan  komina  jest  zły  i  stwarza  niebezpieczeństwo  pożaru.  Komin  wymaga  otynkowania  i 
przemurowania. 

§ 4300 pozostałe usługi,  zwiększenie o kwotę 3.000,00 zł na wykonanie usługi impregnacji ścian na sali 
wiejskiej  w miejscowości  Jabłonna.  Sala  taka wymaga  co 5 lat  zabezpieczenia przeciwko pożarowi  i 
innym szkodnikom drewna.

Następnie pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 
 

W  związku  z  koniecznością  dokonania  zmian  w  załączniku  nr  9  Plan  przychodów  
i  wydatków  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  na  rok  2008  Przewodniczący  Rady 
zarządził pięciominutową przerwę.

Po przerwie jako pierwsza głos zabrała pani Skarbnik, która przedstawiła zmieniony  załącznik 
nr 9 - Plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska na rok 2008. 
Zaproponowano następujące brzmienie tego załącznika : 
„Wprowadzenie stanu środków pieniężnych z lat poprzednich w kwocie : 49.926,62zł (pozostaje  
kwota 25.000 zł, która będzie rozdysponowana w terminie późniejszym) 
Wydatki
Przeznaczenie kwoty : 49.926,62 zł  w tym :
1.  zakup  rękawic  i  worków na sprzątanie  świata  :  2.000 zł  ,  zakup pojemników na odpady  
komunalne:  6.000 zł , zakup krzewów : 3.526,62 zł.  
2.  zakup  usług  pozostałych  :  utrzymanie  czystości  wokół  jeziora  Kuźnica  Zb  :1.000  zł  ,  
wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych na drzewostanie gminnym : 37.400 zł”

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę załącznika nr 9. W głosowaniu nad zmianą 
załącznika nr 9 wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem zmiany głosowało 14 
radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  poprawka  do  załącznika  nr  9  projektu  Uchwały  została 
przyjęta. Dalej zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego projektu Uchwały.

Głos zabrał radny Władysław Bazan. Zapytał, czy ogrzewanie na salach wiejskich w Głodnie  
i Gninie jest zasadne. Radny przypomniał,  że przyjęto niepisaną zasadę, że dotowane będą te 
sale, które przynoszą dochody,  tymczasem na tych salach  nie odbywa się wiele spotkań czy 
imprez. Radny poinformował, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji radni zadecydowali, aby 
na ww. sale zakupić nagrzewnice. Zdaniem radnego będzie to wystarczające. 
Dalej radny odniósł się do sprawy remontu dachu na remizie w Rakoniewicach (kwota 80.000 
zł). Radny zauważył, że remiza ta jest wynajmowana przez Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom 
„Serce”  i zapytał, czy w związku z tym Stowarzyszenie dołoży się do tego remontu.  
Następnie radny poruszył  kwestię budowy parkingu w Jabłonnie. Zapytał,  czy ważniejsza jest 
budowa chodników czy parkingu. Radny zauważył, że na parkingu samochody stają raz na jakiś 
czas, tymczasem z chodników mieszkańcy korzystają przez cały czas. Radny zaproponował, by 
przegłosować tę sprawę.
Na koniec pan W. Bazan zapytał  na jakie imprezy kulturalne ma zostać przeznaczona kwota 
56.000 zł.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że kwota 30.000 zł jest przeznaczona na imprezy organizowane przy 
współudziale Kół Gospodyń Wiejskich na terenie gminy.

Następnie głos zabrała radna Teresa Probst, która wyjaśniła, że może nie we wszystkich salach 
wiejskich organizowane są jakieś imprezy,  ale  są takie  sale  jak np.  w Głodnie,  gdzie  jest  to 
jedyne  miejsce,  w  którym  mogą  spotkać  się  mieszkańcy  tej  wsi  (zaczęło  działać  tam Koło 
Gospodyń Wiejskich). Radna zauważyła, że na sali nie ma ogrzewania i trzeba je zamontować 
a inne nie przyniesie oczekiwanych efektów. 

Jako kolejna głos zabrała  radna Gabriela  Cielecka.  Przypomniała,  że mieszkańcy Rostarzewa 
zwrócili się z prośbą do pana Burmistrza i pana Przewodniczącego o przełożenie chodnika na 
ul.  Szkolnej,  który  jest  w  bardzo  złym  stanie.  Jest  to  ulica  niedługa,  a  pani  sołtys  zebrała 
wszystkie potrzebne podpisy mieszkańców (pan Burmistrz jesienią powiedział bowiem, że będą 
robione te chodniki, gdzie przy okazji będą wykonywane wjazdy). Radna przypomniała, że pani 
sołtys  pismo  złożyła  i  prawdopodobnie  przez  nieuwagę  nie  otrzymała  odpowiedzi.  Pani  
G.  Cielecka  poinformowała,  że  radni  na  ten  temat  rozmawiali  na  wczorajszym  posiedzeniu 
Komisji.  Powiedziała,  że chodnik ten jest bardzo potrzebny.  Dodała,  że wprawdzie przebiega 
tamtędy droga, ale (podobnie jak chodnik) jest również wykonana z bruku  i gdyby  dzieci miały 
chodzić  tą  drogą  do szkoły,  byłoby to  równie  niebezpieczne  jak chodzenie  tym chodnikiem. 
Radna zwróciła się z prośbą o umieszczenie tej inwestycji w budżecie gminy jeszcze na 2008r.   

Przewodniczący Rady przypomniał,  że radni analizują projekt Uchwały, który przedstawiła na 
Sesji pani Skarbnik.

Dalej  głos  zabrał  pan  Burmistrz.  Co do  ogrzewania  sali  w  Głodnie  i  Gninie  pan  Burmistrz 
wyraził zdanie, że Głodno jest zwartą miejscowością, a w ostatnim spotkaniu wiejskim wzięło 
udział  bardzo  dużo  mieszkańców.  W tej  miejscowości  dzieje  się  bardzo  dużo  dobrego.  Do 
niedawna funkcję sołtysa sprawowała tam niewłaściwa osoba, jednak obecnie wieś zaczyna się 
organizować. Burmistrz stwierdził, że jest to zasługa pana sołtysa i że jest to początek drogi, by 
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tej miejscowości pomóc, a w przyszłości należałoby na sali wybudować również toalety.  Pan 
Burmistrz stwierdził, że ogrzewanie powinno zostać tam zamontowane, ponieważ panuje u nas 
taki klimat, gdzie bardzo długo jest zimno. Co do Gnina Burmistrz przypomniał, że w ubiegłym 
roku wydano sporo środków, dużo w sali mieszkańcy wykonali sami (wyrzucono starą podłogę). 
Obecnie  na  sali  wykonana  jest  nowa  podłoga,  zamontowano  nowe  okna.  Pan  Burmistrz 
powiedział, że sala ta wygląda bardzo dobrze, jednak jeśli ktoś miałby ją wynająć, chociażby na 
zorganizowanie tam uroczystości pierwszokomunijnej, potrzebne jest ogrzewanie (nikt nie będzie 
chciał zorganizować imprezy w zimnym lokalu). Zdaniem Burmistrza, jeśli poniesiono już koszty 
związane z remontem tej  sali,  należy jeszcze dołożyć  do ogrzewania,  aby z sali  można było 
korzystać.  Pan Burmistrz zauważył, że w tym roku budżetowym przeznacza się środki na drobne 
sprawy,  ponieważ nie  ma środków unijnych (wszystko się bowiem opóźnia).  Między innymi 
dlatego  organizowane  były  zebrania  wiejskie,  aby  zorientować  się  co,  w  których 
miejscowościach należałoby wykonać.  Z kolei,  gdy będzie  tworzony budżet na rok 2009 czy 
2010, wówczas nic z takich drobnych spraw nie będzie zaplanowane. Dalej Burmistrz zauważył, 
że w naszej gminie zaczynają ożywać wioski. Prężnie działają Koła Gospodyń Wiejskich, które 
np.  organizują  imprezy  kulturalne.  Burmistrz  poinformował,  że  chciałby  pomóc  Kołom  
w urządzaniu tych imprez np. Dnia Dziecka, Dnia Seniora itd. (zaznaczył, że gmina nie będzie 
przekazywała środków np. na organizowanie wycieczek).  
Następnie  pan  Burmistrz  odniósł  się  do  sprawy  remontu  dachu  na  remizie  strażackiej  
w Rakoniewicach. Stwierdził, że na Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom „Serce” należy patrzeć 
nieco inaczej, gdyż budynek ten jest wydzierżawiony, ponadto za pieniądze z PFRON (i inne) 
pracuje tam ponad 10 osób z naszej okolicy. Burmistrz podkreślił również, że rodziny, które mają 
osoby niepełnosprawne wymagają wyjątkowej opieki. Stwierdził, że jest to raczej chluba gminy 
i  należy się  cieszyć,  że  póki  co  funkcjonują  takie  zasady finansowania  Stowarzyszeń,  że  za 
pieniądze nie pochodzące z budżetu gminy, ktoś zajmuje się dziećmi niepełnosprawnymi.  Jeśli 
chodzi o sam dach – nie przewidziano tego w remoncie, ale obecnie w czasie deszczu przecieka. 
Jeśli  nie zostanie to szybko naprawione, wówczas cały remont nie będzie miał sensu. Burmistrz 
zauważył również, że budynek znajduje się w centrum Rakoniewic, gdzie otoczenie jest ładne, 
ponadto nie można zmarnować wydanych już na remont pieniędzy. 
Co  do  parkingu  w  Jabłonnie  i  chodników   Burmistrz  powiedział,  że  wiele  rzeczy  jest 
potrzebnych.  Przyznał,  że wprawdzie rzadko przejeżdża przez Jabłonnę,  jednak jego zdaniem 
chodnikami  porusza się coraz mniej mieszkańców. Dorośli coraz częściej jeżdżą samochodami, 
jedynie dzieci  dochodzą do szkoły i  to trzeba wziąć pod uwagę,  ale przybywa samochodów. 
Burmistrz powiedział, że w niedzielę w czasie mszy św. cała ulica przy kościele zastawiona jest 
samochodami,  dlatego  wybudowanie  parkingu  jest  bardzo  wskazane,  aby  było  gdzie  
te samochody postawić i żeby można było spokojnie korzystać z drogi. Burmistrz powiedział,  
że radni doskonale wiedzą jak niebezpiecznie jest, gdy dzieci wychodząc z kościoła, wybiegają 
przed rodziców, ponieważ chcą być pierwsze przy samochodzie. Ponadto Burmistrz zauważył,  
że z parkingu korzystać się będzie podczas organizowania różnych uroczystości środowiskowych 
w Domu Kultury w Jabłonnie. Dalej pan Burmistrz przypomniał, że w Jabłonnie odbywają się 
dyskoteki,  a  wynajmowanie  sali  na  ich  organizowanie  jest  bardzo  dochodowe (ok.  2.000  zł 
miesięcznie).  Burmistrz  poprosił  również,  aby  nieco  przychylniej  spojrzeć  na  samo 
organizowanie  dyskotek.  Stwierdził,  że  młodzieży,  która  ma  samochody  jest  coraz  więcej  
i rodzice powinni się cieszyć, że dzieci jeżdżą na dyskoteki tak blisko (a nie np. do Leszna).
Pan Burmistrz  przypomniał,  że rozdysponowano niecałe  3 mln.  zł  i  wie,  że dla osoby,  która 
zarabia lub otrzymuje emerytury 800 czy 1.000 zł jest to dużo, ale inwestycje wymagają takich 
nakładów. Zaplanowano 700.000 zł  na drogi w Rostarzewie, 500.000 zł na drogę w Stodolsku 
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i  400.000 zł  na boisko. Burmistrz  powiedział,  że trzeba myśleć o każdej wsi.  Wprawdzie na 
zebraniach  wiejskich  zarzucano,  że  wszędzie  jest  gorzej  niż  w  Rakoniewicach.  Burmistrz 
stwierdził, że tak będzie, gdyż Rakoniewice to „stolica” gminy, skąd wpływają większe podatki 
itd., jednak o innych, mniejszych miejscowościach (biorąc pod uwagę chociażby te minimalne 
potrzeby) też musi pamiętać. Burmistrz przypomniał, że zawsze przyświecała mu zasada, aby  
w  ciągu  czteroletniej  kadencji  w  każdej  miejscowości  coś  zrobić.  Dalej  pan  Burmistrz 
przypomniał,  że  radny  W.  Bazan  zarzucił  mu,  że  przy  podziale  pieniędzy  nie  ma  w  ogóle 
Tarnowy. Burmistrz przyznał, że to prawda, przypomniał jednak, że pod koniec ubiegłej kadencji 
w Tarnowie wykonano tak piękną drogę, której Rostarzewo zazdrości do dziś. Burmistrz dodał, 
że  jeśli  przetargi  zostaną  rozstrzygnięte  pomyślnie,  wówczas  będzie  wzięta  pod  uwagę  
ul. Szkolna w Rostarzewie i wymiana okien w Tarnowie.  Burmistrz przyznał, że nie wie, czy 
życie nie zmusi do wykonania jeszcze innych rzeczy (czas pokaże).  Dodał, że i na ul. Szkolną 
i  na  okna  w  Tarnowie  do  jesieni  środki  w  budżecie  musiałyby  się  znaleźć.  Pan  Burmistrz 
zauważył,  że  proponuje wydać  pieniądze  na te  miejscowości,  w których  coś się  dzieje.  Jeśli 
chodzi o rozdysponowanie środków na organizowanie drobnych imprez kulturalnych Burmistrz 
powiedział, że zostaną ustalone pewne reguły, aby środki te były racjonalnie wydane. Dodał, że 
dzięki temu można pomóc sobie i innym. Zdaniem Burmistrza montowanie nagrzewnic na salach 
wiejskich jest niewłaściwe (nie należy się cofać do epoki Gomułki).  Zwłaszcza, że nasze sale 
wiejskie i tak są zaniedbane. 

Następnie  głos  zabrała  radna  Gabriela  Cielecka,  która  powiedziała,  że  Burmistrz  popiera 
otwieranie szuflad unijnych (dotyczy to budowy boiska „Orlik” , budowy hali sportowej). Radna 
stwierdziła  jednak,  że  pan  Burmistrz  dyskusji  nie  wysłuchał  do  końca.  Wczoraj  radni 
dyskutowali o salach wiejskich, które są bardzo zniszczone, które trzeba wyremontować, ogrzać 
itd.  natomiast  w  Rakoniewicach  są  takie  miejsca,  które  są  zaniedbane.  Chodzi  konkretnie  
o  boiska.  Radna  stwierdziła,  że  nie  jest  przeciwna  tworzeniu  nowych  obiektów sportowych, 
jednak jej zdaniem to, co już jest,  należy utrzymać.  Radna odniosła się do kortu tenisowego, 
który w Rakoniewicach już jest (przy którym jest także wybudowany parking). Radna złożyła 
wniosek, by pewną kwotę pieniędzy przeznaczyć na zajęcia sportowe z tenisa ziemnego, po to, 
by  wykorzystać  ten  istniejący  już  kort,  aby  radnym  nikt  nie  zarzucił,  że  istniejące  obiekty 
zarastają chwastami, tak, jak jest to w chwili obecnej. Radna wyraziła zdanie, że ze środków  
z budżetu gminy należy zatrudnić instruktora, zachęcić młodzież do grania w tenisa. Wówczas 
nikt radnym nie zarzuci, że pieniądze gminne zostały zmarnowane, a zdaniem radnej, w chwili 
obecnej można właśnie to stwierdzić (w ostatnim okresie 10 lat nic tam się nie działo).    
Pan Burmistrz odpowiedział, że oprócz szczytnej idei, realia się zmieniły, a radna powraca do 
wydarzeń sprzed 15 lat. Burmistrz przypomniał,  że wówczas, gdy był to jedyny kort w okolicy, 
coś się tam działo, ludzie przyjeżdżali grać w tenisa. Dodał, że kort ceglany, jaki tam był (o czym 
radna  doskonale  wie)  jest  bardzo  trudny  do  utrzymania.  W  okolicy  powstały  kryte  korty,  
z  których  można  korzystać  bez  względu  na  pogodę.  Burmistrz  zauważył,  że  nic  nie  trwa 
wiecznie, wszystko się zużywa, kort także, a słowa radnej to tylko idea, która ma się nijak do 
dnia dzisiejszego. Dalej stwierdził,  że rozumiałby,  gdyby Rada chciała pomóc w tej sprawie,  
bo z kortu korzystałaby jakaś grupa młodzieży. Obecnie jednak kto chce pograć w tenisa, jedzie 
np. do Grodziska Wlkp. Zdaniem Burmistrza taki kort się przeżył i reaktywować się go nie da. 
Co do boisk,  Burmistrz  powiedział, że rusza wiele programów i zaryzykuje stwierdzenie, że na 
koniec tej kadencji przy każdej szkole będzie poczciwe boisko. 
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Następnie  głos  zabrał  Jan Drozdowski  –  sołtys  Gnina.  Zapytał  czym sale  wiejskie  mają  być 
ogrzewane, skoro radni twierdzą, że jest to zbyt duży koszt. Dodał, że on salę ogrzewał i piecem 
węglowym i dmuchawą (gdy włącza się dmuchawę bezpieczniki nie wytrzymują i można spalić 
instalację).  Co  do  ilości  organizowanych  imprez,  spotkań  i  czasu  ich  trwania,  sołtys 
poinformował, że w tym roku odbyły się lub mają się odbyć :
• spotkanie zorganizowane przez Izbę Rolniczą – 4 godziny,
• szkolenie organizowane przez ODR Sielinko – 2 dni po 4 godziny,
• spotkania Koła Gospodyń Wiejskich,
• spotkania OSP,
• zebranie wiejskie w sprawie statutu jednostki pomocniczej,
• uroczystość 40-lecia pożycia małżeńskiego,
• wesele – zarezerwowano na kwiecień,
• zabawa strażacka – zarezerwowano na kwiecień,
• 4 uroczystości pierwszokomunijne – zarezerwowano na maj,
• 25-lecie pożycia małżeńskiego,
• wesele – zarezerwowano na wrzesień,
• zawody strażackie.
Zdaniem sołtysa dmuchawy nie zdają egzaminu, a sale trzeba unowocześniać.

Jako kolejny głos zabrał pan Marek Tata – sołtys Ruchocic. Poinformował, że na sali odbyło się 
25 imprez, w tym dwie dość duże.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wczoraj  radni  rozmawiali  na  temat  sal  wiejskich  
i stwierdzili, że sala w Ruchocicach jest najładniejsza, działa najprężniej i najbardziej radnym się 
podoba.  

Dalej głos zabrała pani Janina Górna – sołtys Rostarzewa. Poinformowała, że zwróciła się do 
pracowników  urzędu  z  prośbą  o  wykonanie  choć  minimalnego  remontu  dachu  ratusza  
w  Rostarzewie.  Pani  sołtys  dodała,  że  nie  chciałaby  jednak,  by  powtórzyła  się  sytuacja  
z  ubiegłego  roku,  że  nie  wykonano  remontu  dachu  ratusza,  ponieważ  trzeba  było  wykonać 
remont dachu na sali gimnastycznej przy szkole w Rostarzewie. Obecnie w budżecie są środki na 
wykonanie drogi na ul. Wyzwolenia. Pani sołtys powiedziała, że nie chciałaby, by remont dachu 
ratusza był wykonany kosztem tej drogi. 

Przewodniczący  Rady  zauważył,  że  sprawa  tego  remontu  powraca  jak  bumerang  i  jest  ona 
doskonale znana radnym.
Pan Burmistrz stwierdził, że środki rzeczywiście muszą się na ten cel znaleźć. Być może uda się 
przygotować  stosowną  zmianę  w  budżecie  już  na  następną  sesję,  jeśli  uda  się  gminie  coś 
sprzedać.  Dalej  pan  Burmistrz  wyjaśnił,  że  dopóki  w  Rostarzewie  nie  będzie  obwodnicy, 
wykonanie remontu ratusza nie będzie możliwe (biorąc pod uwagę natężenie ruchu, jakie jest 
obecnie).   

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  Uchwały  pod  głosowanie.  Nad  projektem  Uchwały 
głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem  projektu  Uchwały  głosowało  12  radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 2 radnych. 
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Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty.  
Uchwała Nr  XVI/143/2008 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 
2008 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Pkt 9. Wolne wnioski i informacje.
Głos  zabrał  radny  Marek  Maćkowiak.  Poruszył  kwestię  domu  pogrzebowego  na  cmentarzu. 

Radny przypomniał, że sprawa ta była już kiedyś poruszana.

Pan Burmistrz odpowiedział, że chciałby na koniec kadencji również tę sprawę zamknąć. W tym 

roku  chciałby  ustalić,  jak  to  miałoby  wyglądać  od  strony  praktycznej,  spotkać  się  

z przedstawicielem Kurii  i przedstawić radnym pod koniec roku projekt.  Burmistrz powiedział, 

że  jeśli  doszłoby  do  wydania  obligacji  czy  bonów skarbowych,  to  chciałby,  by  pod  koniec 

kadencji w Rakoniewicach (podobnie jak w Jabłonnie czy Ruchocicach) dom pogrzebowy nie 

był szopą ale domem z prawdziwego zdarzenia.   

Pani  Janina Górna – sołtys  Rostarzewa stwierdziła,  że  chciałaby,  by w Rostarzewie również 

powstał dom pogrzebowy. Zwłaszcza, że przejście konduktu żałobnego z kościoła na cmentarz 

drogą krajową jest bardzo niebezpieczne  

Pan Burmistrz przyznał rację pani sołtys. Dodał, że może doczekamy się wprowadzenia zakazu 

przechodzenia konduktów drogami krajowymi.  

Dalej radny Marek Maćkowiak zapytał, jakie imprezy przewidziane są z okazji obchodów tzw. 

Dni Majowych i Dni Rakoniewic.  Stwierdził,  że radni niewiele wiedzą na ten temat i często 

osoby spotykane na ulicy wiedzą więcej.

Odpowiedzi  udzieliła  pani  Krystyna  Pietrzak  – Zastępca  Burmistrza.  Poinformowała,  że  Dni 

Rakoniewic odbywają się dopiero w sierpniu. Co do Dni Majowych zaplanowano następujące 

imprezy  :  1  maja  -  Dzień  Muzeum :  imprezy  organizowane  będą  przy  współudziale  Straży 

powiatowej  i  wojewódzkiej.  Odbędą  się  konkursy,  pokazy,  występ  kabaretu.  W imprezach,  

w związku z pięcioleciem współpracy,  udział  weźmie delegacja z Litwy - chór, który będzie 

goszczony przez członków naszego chóru „Nuta w nutę”, dzieci będą z kolei goszczone przez 
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szkołę  w  Rostarzewie;  2  maja  –  Dzień  Europy  :  do  południa  imprezy  odbędą  się  w  sali 

widowiskowej w Rakoniewicach; 3 maja – Biegi Uliczne : najpierw odprawiona zostanie msza 

św., dalej biegi a po południu występy rakoniewickiego i litewskiego chóru, wieczorem biesiada; 

4  maja  –  obchody 60-lecia  OSP w Kuźnicy  Zbąskiej.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  do  każdej 

miejscowości dostarczone zostaną plakaty informujące o imprezach (plakaty otrzymają również 

radni).  Na koniec pani Burmistrz  poinformowała, że w maju odbędzie się jeszcze jedna impreza 

sportowa tj. Turniej Piłki Nożnej, w którym wezmą udział dwie drużyny z Niemiec.

Pan Burmistrz przypomniał,  że drużyna z Rakoniewic również brała udział  w takim turnieju  

w Niemczech. 

Na koniec Przewodniczący Rady podziękował za współpracę pani Karolinie Gos, która zmienia 

miejsce pracy. Życzył dalszych sukcesów zawodowych. 

Radni otrzymali sprawozdanie w zakresie obrotu nieruchomościami w okresie międzysesyjnym, 

które stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Pkt 10. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  wyczerpany,  w  związku  z  czym 

ogłosił zakończenie obrad XVI Sesji V kadencji Rady.  
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Na tym protokół zakończono i podpisano

Rakoniewice, dnia 31 marca 2008 r.

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  ..........................................

Protokolant – Karolina Gos - ..........................................

Wykaz dokumentacji protokołu :

1. Lista obecności radnych.

2. Uchwała Nr XVI/128/2008 w sprawie określenia warunków i trybu finansowego wspierania 

rozwoju sportu kwalifikowanego w Gminie Rakoniewice.

3. Uchwała Nr XVI/129/2008 w sprawie: zmiany Uchwały Nr XVI/155/2003 Rady Miejskiej

 w Rakoniewicach z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie: zasad przyznawania diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych dla radnych zmienionej  Uchwałą Nr XXXV/365/2006 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 15 marca 2006 r. 

4. Uchwała Nr XVI/130/2008 w sprawie: uchwalenia Statutów jednostek pomocniczych Gminy 

Rakoniewice.

5. Uchwała  Nr  XVI/131/2008  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  przez  Gminę  -

Rakoniewice do przedsięwzięcia pt. ”e-wielkopolskie”.

6. Uchwała Nr XVI/132/2008  w sprawie przystąpienia  do sporządzania  planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego dla działki oznaczonej numerem geodezyjnym gruntu 4/6 

w m. Rakoniewice.

7. Uchwała Nr XVI/133/2008 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/118/2008 Rady Miejskiej  

w  Rakoniewicach  z  dnia  13  lutego  2008r.  w  sprawie  Gminnego  programu  profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008r.

8. Uchwała  Nr  XVI/134/2008  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwiązywania  Problemów 

Społecznych w Gminie Rakoniewice na lata 2008-2015.
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9. Uchwała  Nr  XVI/135/2008  w  sprawie  nieodpłatnego  przejęcia  lokalu  na  rzecz  Gminy 

Rakoniewice.

10. Uchwała Nr XVI/136/2008 w sprawie oddania gruntu w dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

na okres 10 lat.

11. Uchwała  Nr  XVI/137/2008  w  sprawie  określenia  zasad  obrotu  nieruchomościami 

stanowiącymi  własność Gminy Rakoniewice.

12. Uchwała  Nr  XVI/138/2008  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Rakoniewice.

13. Uchwała Nr XVI/139/2008 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu.

14. Uchwała Nr XVI/140/2008 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu.

15. Uchwała Nr XVI/141/2008 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Grodziskiemu.

16. Uchwała Nr XVI/142/2008 w sprawie udzielenia pomocy Województwu Wielkopolskiemu.

17. Uchwała  Nr XVI/143/2008 w sprawie  zmiany w budżecie  miasta  i  gminy Rakoniewice  

na 2008r.

18. Sprawozdanie w zakresie obrotu nieruchomościami w okresie międzysesyjnym. 
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